
eni Amerikan Gü-
venlik Merkezi
(CNAS), askeri

SİHA-İHA'ların küresel pa-
zarını konu alan bir rapor
yayımladı. Molly Campbell
tarafından hazırlanan ra-
pora göre, Çin, Türkiye ve
İran'ın düşük maliyetli as-
keri drone'lar geliştirmele-
rinin ardından İsrail ve
Amerika'nın drone pazarın-
daki hakimiyeti sona erdi.
Satışların yüzde
65'ini Türkiye
yaptı

Çin, Türkiye ve Amerika
Birleşik Devletleri 2018'den
bu yana, 40 farklı ülkeye
toplam 69 silahlı askeri
İHA satışı gerçekleştirdi.
Türkiye bu satışların yüz-
de 65'ini gerçekleştirirken,
Çin yüzde 26, Amerika

aBirleşik Devletleri ise yal-
nızca yüzde 8 satış yapa-
bildi. 2022 yılında 6 yeni
ülke İHA-SİHA tedarik
ederken, bunların tamamı
Baykar tarafından üretilen

Bayraktar TB2'ler oldu.
Çin'in İHA-SİHA satışları
2014 yılında zirveye ula-
şırken, 2021 yılına gelindi-
ğinde Türkiye, Çin'i geçerek
dünyanın en büyük teda-

rikçisi konumuna geldi.
Sahadaki başarılar
ihracatı artırdı

Rapora göre, Türk İHA-
SİHA'larının Libya, Dağlık

Karabağ ve Ukrayna'daki sa-
vaş alanlarındaki başarılı per-
formansı ve bu performansın
medyadaki olumlu yansıma-
ları Türk İHA-SİHA'larını zir-
veye taşıdı. lİSTANBUL-AA

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan, bugüne kadar 4'ü
başbakanlığı döneminde ol-
mak üzere 13 kez Birleşmiş
Milletler Genel Kuruluna ka-
tıldı. Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, 24 Eylül Salı günü bir
kez daha BM kürsüsünden
mesajlarını uluslararası ka-
muoyuyla paylaşacak. Erdo-
ğan, cumhurbaşkanı sıfatıyla
ilk kez 2014 yılındaki BM 69.

Genel Kuruluna hitap etti.
"Dünya beşten
büyüktür"

BM'nin reform ihtiyacını
"Dünya beşten büyüktür" ifa-
desiyle dile getiren Cumhur-
başkanı Erdoğan, şu değer-
lendirmelerde bulundu: "Daha
fazla mazlum insan, masum
insan hayatını kaybetmeden,
küresel vicdan daha fazla ya-

ralanmadan, Birleşmiş Mil-
letler sorunlara ağırlığını koy-
malıdır. Altını çizerek ifade
etmek isterim ki, dünya beşten
büyüktür. Birleşmiş Milletler
Güvenlik Konseyi daimi üyesi
5 ülkenin dünya gerçekleri
ile bağdaşmayacak şekilde
Birleşmiş Milletleri etkisiz hale
getirmesi, küresel vicdanın
kabul edebileceği bir durum
değildir." » Sayfa 7’de

FİYATI: 4 TL

Ulaştırma ve Altyapı
Bakanı Abdulkadir
Uraloğlu, "Biz ülke-
mizde 2 bin 251 kilo-
metre yüksek hızlı
tren ağı tesis ettik. Av-
rupa'da 6'ncı dünyada
da 8'inci yüksek hızlı
tren işletmecisi ülke-
yiz." dedi. Samsun Ha-
valimanını genişlet-
mek istediklerini an-

latan Bakan Uraloğlu,
"Havalimanının belli
ihtiyaçları var, bir pro-
je yaptık. Onunla ilgili
bir ödenek tahsisi
noktasında bir gay-
retimiz var. Onu te-
min edebilirsek ora-
nın genişletilmesiyle
ilgili bir işlem içeri-
sinde olacağız." diye
konuştu. » Sayfa 7’de

Türkiye İstatistik Kuru-
mu, 2023 yılı uluslar-
arası hizmet ticareti ista-
tistiklerini açıkladı. Buna
göre, seyahat hariç hiz-
met ihracatı 2022'de
47,4 milyar dolar iken
2023'te yüzde 19,2 ar-
tışla 56,5 milyar dolar
oldu. Hizmet ithalatı ise
2022'de 35,9 milyar do-

lar iken 2023'te yüzde
15,3 artışla 41,4 milyar
dolar olarak gerçekleşti.
Genişletilmiş ödemeler
dengesi hizmetler sınıf-
lamasına göre taşıma-
cılığın toplam ihracat
içindeki payı 2022'de
yüzde 74,2 iken
2023'te yüzde 68,9'e
geriledi. » Sayfa 6’da

Hazine ve Maliye Ba-
kanı Mehmet Şimşek,
KDV, kurumlar vergisi
ve gelir vergisinde bir
artışın gündemlerinde
olmadığını belirterek,
2025'in sonunda en-
flasyonu yüzde 20'nin
altına indirebilecekle-
rini bildirdi. Göreve
ilk başladıklarında bi-
rincil önceliklerinin ül-
kenin dış kırılganlığını

azaltmak, ikinci ön-
celiklerinin de enflas-
yonun kontrolden
çıkmasını engellemek
ve kontrol altına al-
mak olduğunu belir-
ten Bakan Şimşek,
geçen sene mayıs ayı
itibarıyla 57 milyar
dolar olan cari açığı
19 milyar dolar ci-
varına indirdiklerine
işaret etti. » Sayfa 6’da
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Acıbadem Ankara Hasta-
nesi Çocuk Sağlığı ve Has-
talıkları Uzmanı Dr. Derya
Bekteş, grip hastalığına

yakalanan çocukların oku-
la ya da kreşe gönderil-
memesi tavsiyesinde bu-
lundu. » Sayfa 2’de 

Arnavutköy Belediyesi Sanat
Akademisi'nde eğitim alan
öğrencilerden bazıları, bu

yıl konservatuar sınavlarında
büyük bir başarıya imza attı.
Arnavutköy'de sanata verilen

önemin somut bir
göstergesi olarak  17
farklı branşta sunulan
eğitimlerle gençler ye-
teneklerini keşfederek
geliştiriyor ve gelecek
planlamalarına büyük
katkı sağlıyor.

» Sayfa 6’da

Samsunspor, Süper Lig’de
Başakşehir’i konuk edecek Sanat Akademisi’nde eğitim alarak  

konservatuar hayallerine kavuştular 

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

Samsunspor, Trendyol Süper Lig'in
3. haftasından ertelenen maçta bu-
gün sahasında RAMS Başakşehir
ile karşılaşacak. » Sayfa 11’de 

ABDULMUTTALİB BAYRAM’IN HABERİ 4’TE

Y

Şimşek: Enflasyonu yüzde 20’nin
altına indirebileceğimize inanıyorum

Türkiye geçen yıl 56,5 milyar
dolarlık hizmet ihracatı yaptı

YÖK Başkanı Erol Öz-
var, "Son dönemde aç-
tığımız siber güvenlik
meslek yüksek okulları,
dijital ve yapay zeka
tabanlı programlar, ha-

zırladığımız 'Yükseköğ-
renimde Üretken Yapay
Zekanın Kullanımına
Dair Etik Rehber' attı-
ğımız adımlardan ba-
zıları." dedi. » Sayfa 3’te 

Özvar: Türkiye, dijitalleşme ve yapay
zeka konusunda iyi bir konumdaUzmanından “Grip olan çocuklarınızı

okula ya da kreşe göndermeyin” önerisi

Türkiye dünyanın en büyük
İHA-SİHA tedarikçisi oldu
Türkiye, son yıllarda İHA ve SİHA üretiminde önemli yol katederek dünyada adın-
dan sıkça söz ettiriyor. ABD merkezli kuruluş CNAS'ın raporuna göre, Türkiye, son
yıllardaki başarılı performansı ile dünyanın en büyük İHA-SİHA tedarikçisi oldu.

Konut satışlarında
ağustosta yılın 
en yüksek rakamı 
görüldü

www.ittifakgazetesi.com

Bakan Uraloğlu: Ülkemizde 2 bin 251
kilometre yüksek hızlı tren ağı tesis ettik

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 14’üncü kez Birleşmiş
Milletler Genel Kuruluna hitap edecek

Gazze'deki Sağlık
Bakanlığından ya-
pılan açıklamada,
İsrail'in Gazze Şe-
ridi'ne 347 gündür
sürdürdüğü saldı-
rılara ilişkin bilgi
verildi. İsrail ordusunun son 24
saatte Gazze Şeridi'nin çeşitli
bölgelerinde "3 katliam" ger-
çekleştirdiği, bu saldırılarda 26

Filistinlinin daha
hayatını kaybettiği,
84 Filistinlinin ya-
ralandığı belirtildi.
İsrail'in 7 Ekim'den
bu yana Gazze Şe-
ridi'ne düzenlediği

saldırılarda yaşamını yitirenlerin
sayısının 41 bin 252'ye, yaralı
sayısının da 95 bin 497'ye çıktığı
kaydedildi. » Sayfa 10’da

Güzel bir eylül gün orta-
sında Adalar vapurunda
düşüncelerimden uzakla-
şıyorum. Deniz ile gökyü-
zünün mavisi birbirine ka-
rışıyor, vapurun beyaz kö-
pükleri bulutlarla yarışıyor. 

MÜZEYYEN HÜLYA GÜNAY » 3’te 

1869’da Leh asıllı olup ilk adı
Konstanty Borzęcki (10 Nisan 1826
- 9 Ekim 1876) Mustafa Celâleddin
Bey Fransızca bir eser neşreder
ve Sultan Abdülaziz Han’a ithaf
eder: “Eski ve Modern Türkler”.

MURAT ERTAŞ » 8’de

Sait Faik’in köşkünde yazınsal
dünyasının şifrelerini keşfetmek

Ortak Türk Alfabesi
ve ortak şuur

Gazze’de can kaybı 41 bin 252’ye yükseldi
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1. TSK Eğitim Vakfı Genel Müdürlüğünün işletmesinde olan
İstanbul İli Sarıyer İlçesi Mahmut Ali Kaya Sokak No:2 adresinde
bulunan öğrenci yurdu binasında yer alan ticari alanlar Açık İhale
Usulü kapalı teklif, sonrasında da kapalı teklif veren istekliler ile
açık artırma ve/veya pazarlık yapılmak suretiyle ile 02 Ekim 2024
tarihinde kiralama ihalesi yapılacaktır

2. İhale ilanı ile ilgili detaylara www.tskev.org.tr web adresinden
ulaşılabilir.

Resmi İlanlar www.ilan.gov.tr’de Basın: (2090203)

TSK EĞİTİM VAKFI KİRALAMA
İŞİNE AİT İHALE İLANI

İ          
          

               
      İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:

İ                                                : 2024/1194519 
1

                                             : EĞİTİM VE ARAŞTIRMA HASTANESİ-BAĞCILAR SAĞLIK 
                                                     BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCILIKLARI
b                                         : Merkez Mah. Dr. Sadık Ahmet Cad. BAĞCILAR 
                                                     BAĞCILAR/İSTANBUL
c             : 2124404000 - 2124404244
ç     

   
   

   
                                             : İSTANBUL BAĞCILAR EĞİTİM VE ARAŞTIRMA HASTANESİ 

                                                     1 NOLU DAİKİN MARKA SOĞUTMA GRUBUNUN ENERJİ 
                                                     BESLENME ALT YAPISININ YENİLENMESİ
b                  : 1 ADET 1 NOLU DAİKİN MARKA SOĞUTMA GRUBUNUN 
                                                     ENERJİ BESLENME ALT YAPISININ YENİLENMESİ İŞİ
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c              
                                                     Caddesi Bağcılar/ İSTANBUL
ç                      : Yer tesliminden itibaren 60 (Altmış) takvim günüdür.
d                        : Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 5 gün içinde
                                                     yer teslimi yapılarak işe başlanacaktır.
3

     
                              : 30.09.2024 - 10:00

b      
               

                                                     Bağcılar/ İSTANBUL
4           

            
       

     
          

          

       
       

              

            
             

             
              
    

            
        

            
  

                
               

             
  

       
           

             D-IV  grubu işler ve bu işlere ait
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HASTANEMİZDE BOŞALTILAN BİRİMLERİN KURŞUN LEVHALARININ SÖKÜLEREK
AMELİYATHANE DUVARLARINA KURŞUN KAPLAMA YAPILMASI HİZMETİ ALIMI İŞİ İHALESİ
hizmet alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale
edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı
bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN                                               : 2024/1202222 
1-İdarenin
a) Adı                                            : EĞİTİM VE ARAŞTIRMA HASTANESİ-HAYDARPAŞA NUMUNE 
                                                     SAĞLIK BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCILIKLARI
b) Adresi                                       : TIBBIYE CADDESI NO: 23 34668 ÜSKÜDAR/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası         : 2165423232/1015 - 2165501015
ç) İhale dokümanının görülebileceği 

ve e-imza kullanılarak 
indirilebileceği internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu hizmet alımın
a) Adı                                            : HASTANEMİZDE BOŞALTILAN BİRİMLERİN KURŞUN 
                                                     LEVHALARININ SÖKÜLEREK AMELİYATHANE DUVARLARINA 
                                                     KURŞUN KAPLAMA YAPILMASI HİZMETİ ALIMI İŞİ İHALESİ
b) Niteliği, türü ve miktarı             : 1 ADET AMELİYATHANE DUVARLARININ KURŞUN KAPLAMA 
                                                     HİZMET ALIM İŞİ
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer: Haydarpaşa Numune Eğitim ve Araştırma Hastanesi ve Validebağ 
                                                     Ek Hizmet Binası
ç) Süresi/teslim tarihi                    : İşe başlama tarihinden itibaren 60(Altmış) gündür
d) İşe başlama tarihi                     : Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 3 gün içinde işe başlanacaktır.
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) 

tarih ve saati                             : 26.09.2024 - 10:00
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 

(e-tekliflerin açılacağı adres)    : Haydarpaşa Numune Eğitim ve Araştırma Hastanesi, Satınalma 
                                                     Birimi, Tıbbiye Cad. No:23 Üsküdar/İSTANBUL

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak kriterler:
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat dışı

unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan alınır.

4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimini göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin yarısından

fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği veya yeminli mali
müşavir ya da serbest muhasebeci mali müşavir veya noter tarafından ilk ilan tarihinden sonra
düzenlenen ve düzenlendiği tarihten geriye doğru son bir yıldır kesintisiz olarak bu şartın korunduğunu
gösteren belgeye ilişkin bilgiler,

4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. İş deneyimini gösteren belgelere ilişkin bilgiler:
Son beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında kabul işlemleri tamamlanan ve teklif edilen

bedelin % 50 oranından az olmamak üzere, ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş deneyimini
gösteren belgeler veya teknolojik ürün deneyim belgesi. 

4.4. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler:
4.4.1.
Kamu veya özel sektörde gerçekleştirilen her türlü Kurşun Kaplama Hizmeti işi benzer iş olarak kabul

edilecektir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek olanların,

e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, teklife

ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale sonucunda,
üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda geçici

teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim günüdür.
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (R) : Diğer Hizmetler/0,71
Aşırı düşük teklif değerlendirme yöntemi : Teklifi sınır değerin altında kalan isteklilerden Kanunun 38

inci maddesine göre açıklama istenecektir. 

AMELİYATHANE DUVARLARINA KURŞUN KAPLAMA YAPILMASI HİZMETİ ALIMI İŞİ İHALESİ
EĞİTİM VE ARAŞTIRMA HASTANESİ-HAYDARPAŞA NUMUNE SAĞLIK BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCILIKLARI

Resmi İlanlar: www.ilan.gov.tr’de Basın: (2089407)
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Kök hücre uygulaması ile eklem
yaşlanması durdurulabilir
Dünya Sağlık Örgütü'nün (DSÖ)
araştırmasına göre, Türkiye'de insan
ömrü kadında ve erkekte ortalama
78,6'ya kadar uzadı. İnsan ömrü
uzadıkça da nüfusta yaşlanmaya
ve yaşlandıkça da daha çok hasta-
lıkla karşılaşılmaya başlandı. Bu
hastalıklardan birinin de eklem
rahatsızlıkları olduğunu söyleyen
Ortopedi ve Travmatoloji Uzmanı
Op. Dr. Harun Kütahya, günümüz-
deki teknoloji sayesinde yaş ilerlese
de eklemlerin yaşının durdurulabilir
olduğunu vurguladı. Eklem ağrıları
nüfusun yaşlanması, obezitedeki
artış ve hareketin azalması gibi
etkenlere bağlı olarak giderek daha
fazla kişiyi etkilemeye başladı. Has-
talığın ilerleyen aşamalarında gö-
rülen hareket kısıtlılığı nedeniyle
kişilerin yaşam kalitesinin düştü-
ğünü de vurgulayan Medicana
Konya Hastanesi Ortopedi ve Trav-
matoloji Uzmanı Op. Dr. Harun
Kütahya, erken evre kıkırdak aşın-
ması olan hastalarda kök hücre
uygulaması ile birçok sağlık soru-
nunun ilerlemesinin önüne geç-
tiklerini ifade etti. Kök hücre te-
davisinin, erken dönemde kıkırdak
hasarlanması başlamış, ağrılı ek-
leme sahip ancak cerrahi için erken
olan veya ameliyat olmak isteme-
yen hastalarda, kıkırdak hasarının
ilerlemesini yavaşlatmak amacıyla
yapıldığını ifade eden Ortopedi ve
Travmatoloji Uzmanı Op. Dr. Harun

Kütahya, kök hücre uygulaması
sayesinde çoğu hastanın hayat ka-
litesinin yükseldiğini ifade ederek,
“Kök hücre uygulamasıyla diz ve
eklem hastalılarında zaman geri
alınabilir. Eskiden ortopedi kitap-
larında kıkırdak hasarlandığı zaman
tamiri olmaz diye öğretilirdi. Kı-
kırdak aşınması başlamış olan bir
hastaya, zamanla bu kıkırdağın
daha da yıpranabileceğini ve bu
durumdan dolayı şikayetler daha
çok artarsa, ameliyat seçenekleri
sunulurdu. Günümüzde kök hücre
uygulaması ile kıkırdak tekrardan
oluşturulup, 10 sene öncesine dön-
dürülebiliyor” dedi.

Kök hücrelerin her türlü hücreye
dönüşme potansiyeline sahip ol-
duğunu, bu özellik nedeniyle bazen
kök hücrelerin kıkırdaktan başka
kemik benzeri bir dokuya da dö-
nüşebilmekte olduğunu ifade eden
Ortopedi ve Travmatoloji Uzmanı
Op. Dr. Harun Kütahya, “Kök hücre
bulunduğu ortama uyum sağladığı
için kullanım alanları da çeşitleniyor.
Yıpranmış ya da özelliğini kaybetmiş
bölgeyi yeniden sağlıklı haline ge-
tirebiliyor. Örneğin kemiğin olduğu
bölgede kemiğe dönüşüyor. Kıkır-
dağın arasında kıkırdağa dönüşüyor.
Kasın olduğu alana uygulandığında
kasa dönüşebiliyor. Kısacası hangi
dokuya uygulanıyorsa, o dokuyu
tamir edip geriye döndürebiliyor”
şeklinde konuştu. lKONYA-İHA

Uzmanından “Grip olan çocuklarınızı 
okula ya da kreşe göndermeyin” önerisi

cıbadem Ankara
Hastanesi Çocuk
Sağlığı ve Hasta-

lıkları Uzmanı Dr. Derya Bekteş,
gribin, influenza A ve B virüsünün
yol açtığı bir enfeksiyon olduğunu
vurgulayarak, “Kas, baş ve boğaz
ağrısı, titreme, 40 dereceyi bulan
ateş, burun akıntısı, öksürük,
ishal ve kusma görülür. Birkaç
gün ile 2 hafta arasında iyileşir.
Şikayet başlangıcından 1 gün
önce ve hastalandıktan 5-7 gün
sonraya dek bulaştırıcıdır” dedi.
Grip olan kişilerin hapşırık
ve öksürük yoluyla virüsü
yaydığını belirten Dr.
Bekteş, “Virüsü ağız
ya da burun yoluyla
soluruz. Gripli ki-
şinin temas ettiği
yerlere temas edip
elimizi ağız veya
burnumuza do-
kundurduğumuzda
da alırız. Hastanın
kapalı ortama girip
çıkması bile risklidir.
Örneğin asansörler bu ne-
denle çok risklidir” diye konuştu.
Korunma yollarının iyi bilinmesi
gerektiğine dikkati çeken Dr. Bek-
teş, korunmada ilk şartın hasta-
larla temastan ve kalabalık or-
tamlardan uzak durmaktan geç-
tiğini belirtti. Ayrıca vücut di-
rencini yüksek tutmanın çok
önemli olduğunu; bunun için
düzenli uyku, stresten uzak kal-
mak, bol taze-meyve tüketmek,
terlemeyecek şekilde giyinmek,
sık sık el yıkamak, maske kulla-
nımı ve ortamın nemini artırmak
gerektiğini ifade etti. Grip has-
talığına yakalanan çocukların
okula ya da kreşe gönderilmemesi
gerektiğinin de altını çizdi.
“Grip ve soğuk algınlığı
birbirinden farklıdır”

Gribin soğuk algınlığına fark-
lılıklar gösterdiğine değinen Dr.
Bekteş, “200’den fazla virüs soğuk
algınlığı yaparken influenza A
ve B grip yapar. Gripte yüksek
ateş, baş ağrısı, halsizlik ve ök-
sürük daha şiddetli iken boğaz
ağrısı nadirdir. Tanı boğaz sürüntü

testi alınarak ko-
nulur. Antibiyotik-
ler bakteri üzerinde

etkilidir, virüslere et-
kisi yoktur. İlk 48 saat

içinde tanı konuldu-
ğunda antiviral tedavi ve-

rilir. Tedavi destekleyicidir. Bol
sıvı tüketimi, istirahat gerekirse
ateş düşürücü ve kas ağrısını gi-
dermek için parasetamol-ibup-
rofen kullanılabilir” dedi.
“Grip aşısı her yıl
yeniden yapılmalı”

Gripten korunmada en etkili
yöntemlerden birinin grip aşısı
yaptırmak olduğunun altını çizen
Dr. Bekteş, “Bir kez grip hastalığı
geçirmek hastalığa karşı bağışıklık
sağlamamaktadır. Intramuskuler
yani kas içi ve deri altı enjeksiyon
ile uygulanmalı ve işlem öncesi
iyice çalkalanmalıdır. İnaktif yani
ölü aşıdır. Her yıl kış aylarında
görülmesi beklenen grip virüs-
lerine karşı yeniden hazırlanır.
Grip virüsü her yıl değişim gös-
terir. Her yıl yeni aşı yapılmalıdır.
Aşı iyi tolere edilir. Genellikle
yan etki görülmez. Aşı yerinde
ağrı nadiren olabilir. Aşı sonrası
nadiren hafif geçen 1-2 gün
içinde kendiliğinden geçen nezle
benzeri şikayetler oluşabilir. Sis-
temik ve lokal etkiler 24-48 saat

içinde kaybolur” diye konuştu.
Genellikle ekim ve mayıs ayları

arasında grip görüldüğünü be-
lirten Dr. Bekteş, grip vakalarının
görülmeye başlamadan en az iki
hafta önce yani eylül ve ekim
aylarında yapılmasını tavsiye etti.
Aşının koruyucu hale gelmesi
için 2 hafta geçmesi gerektiğini,
koruyucu etkisinin ise 6 ila 8 ay
arasında olduğunu da sözlerine
ekledi. Aşının ciddi gribe yaka-
lanma oranını yüzde 75 azalttı-
ğını ve özellikle ağır hastalık tab-
losu ve hastane yatışından ko-
ruduğunu vurguladı.
“Riskli gruplar
ihmal etmemeli”

Dr. Bekteş, aşının kimler için
uygun olduğuna dair soruyu ise
şöyle cevapladı: “6 aylıktan iti-
baren herkes grip aşısı yaptır-
malıdır. 6 ay ila 5 yaş arası ço-
cuklara, ilk 3 aydan sonra gebeler,
emziren anneler de hiç endişe-
lenmeden aşı olabilirler. Ayrıca
risk altındaki gruplar var; bağı-
şıklık sistemi baskılanmış kişiler,
sağlık çalışanları, yaşlılar; astım,
diyabet, kalp, böbrek hastalığı,
nörolojik hastalık, kanser, organ
ve kemik iliği nakli olmuş hastalar,
çeşitli kronik hastalıklar yaşa-
yanlar ve onlarla aynı evde ya-
şayan ile bakım veren kişiler de

aşıyı mutlaka yaptırmalılar.”
Risk grubunda olmayan ço-

cukların dahi aşılanması gerek-
tiğinin altını çizen Dr. Bekteş,
“Hafif üst solunum yolu enfeksi-
yonu aşı yapılmasına engel ol-
maz. Bazen geçirilen hastalığın
influenza olup olmadığı kesin
anlaşılamaz. Şüphede kalındı-
ğında grip geçirmiş kişiye aşı ya-
pılsa da herhangi bir yan etki
oluşmaz. Gebeyken aşı yapılırsa,
doğum sonrası bebek aşı olacağı
zamana dek birkaç ay anne kar-
nındaki aldığı antikorlarla koru-
nur” dedi.
“Grip geçiren kişinin
aşı olmasına gerek
kalmaz.”

6 aydan küçük bebeklerin
anne sütü sayesinde koruma al-
tında olduğu için aşıya gerek
duymadığından bahseden Dr.
Bekteş, “İlk 3 ayındaki gebeler,
doktoru tarafından kesin gerekli
olduğu saptanırsa grip aşısı ola-
bilir. Ayrıca alerji uzmanlarına
danışarak şiddetli yumurta alerjisi
olanlar da yaptırmalılar. Aşının
sakıncalı olduğu hastalık grupları
da var. Geçmişte alerjik reaksi-
yonu olanlar, influenza aşısını
takiben 6 hafta içinde gullian-
barre sendromu geçirme öyküsü
olanlar, ateşli orta-ağır hastalığı
olan çocuklar için aşının sakın-
caları olabilir” dedi. Aşı olmadan
önce aynı yıl içinde grip geçirmiş
kişinin zaten virüse karşı bağı-
şıklık kazandığını, o sene aşı ol-
masına gerek olmadığını anlattı.
Dr. Bekteş 6 ay ve 3 yaş arası ço-
cukların daha önce aşılanma-
mışsa yarım doz (0,25 ml), 4
hafta sonra ikinci doz yapıldığını;
geçen yıl yapıldıysa 3 yaş altına
tek ya da iki dozun yeterli oldu-
ğunu; daha önce yapılmadıysa
3-8 yas arasında 4 hafta arayla
tam doz (0,5 ml) uygulanması
gerektiğini dile getirdi. 9 yaş üze-
rindekilere tek ve tam dozun ye-
teceğini belirten Dr. Bekteş, 2 doz
yapılması gereken yerde tek doz
yapılırsa koruyuculuğun hiç ol-
mayacağı ya da az olacağı uyarı-
sında bulundu. lANKARA-İHA
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Acıbadem Ankara Hastanesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Uzmanı Dr. Derya Bekteş, grip
hastalığına yakalanan çocukların okula ya da kreşe gönderilmemesi tavsiyesinde bulundu.
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Güzel bir eylül gün ortasında
Adalar vapurunda düşüncele-
rimden uzaklaşıyorum.
Deniz ile gökyü-
zünün mavisi
birbirine ka-
rışıyor, va-
purun be-
yaz köpük-
leri bulutlar-
la yarışıyor.
Martılar da eylüle
kaptırmış kendini pek gö-
rünmüyorlar ortalıkta.

“Ah bu insan yüzleri..! Her
şeyimizi bağladığımız, durma-
dan yanıldığımız.” Diyor Sait
Faik Abasıyanık, yüzleri, ya-
nılgıları, hepleri, hiçleri İstan-
bul’da Bostancı İskelesi’nde bı-
rakıp, denize akıyorum. Olta-
nın ucuna birikmiş düşünce-
lerimi, usta bir balıkçının, daha
da büyüyüp irileşsin diye suya
bıraktığı küçük balıklar gibi
salıyorum. Sait Faik’in Burga-
zada’sına varmaya odaklıyım.
Ada vapuru iskeleye yanaşıyor,
vapurdaki  hu-
zur veren ey-
lül sakinliği
Burgazada so-
kaklarında da
devam ediyor. 

Adada be-
gonviller yaz-
dan kalma
canlılığını ko-
rurken, kahve-
rengiye dönen
kuruyan bazı
dalları sonba-
harı karşıla-
maya başla-
mış bambaşka
bir sanat ser-
giliyor. Mahal-
le aralarında
okları takip ederek ilerlerken
“Ortanca Sokağı”, “Zerafet So-
kağı” gibi güzel sokak isimleri
yüzümde tebessüm oluyor. Ayi-
os İoannis Rum Ortodoks Ki-
lisesi karşısında mavi yasemin
çiçeği ile hem-
hal oluyorum.
Mavi yasemin,
gökyüzünün
maviliklerinde
kayboluyor,
hafif esen rüz-
gârla narin
narin süzülü-
yor. Yerlere
dökülen çiçek-
ler kaldırımla-
rı süslüyor. 

Ada sokak-
larında İlahi
sanat karşısın-
da hayretten
hayrete koşu-
yorum. Türk
hikâyeciliğinin
önemli isimle-
rinden Sait Faik Abasıyanık’ın
Burgazada’da yaşadığı köşkün
önüne geliyorum. Köşkün önce
bahçesini keşfetmek arzusu ile
ilerliyorum. 

“Söz vermiştim kendi ken-
dime: Yazı bile yazmayacaktım.
Yazı yazmak da, bir hırstan
başka ne idi? Burada namuslu
insanlar arasında sakin, ölümü
bekleyecektim; hırs, hiddet

neme gerekti? Yapamadım.
Koştum tütüncüye, kalem kâğıt

aldım. Oturdum.
Ada’nın tenha

yollarında ge-
zerken ca-
nım sıkılırsa
küçük değ-
nekler yont-

mak için ce-
bimde taşıdı-

ğım çakımı çıkar-
dım. Kalemi yonttum.

Yonttuktan sonra öptüm. Yaz-
masam deli olacaktım.” Diyen
Sait Faik hiç de haksız değil,
insan böyle bir köşkte yazmasa
deli olur. Çocukluğumu hatır-
latan ahşap gıcırtıları eşliğinde
merdivenlerden çatı katına ka-
dar çıkıyorum. Her bir katta
Abasıyanık’ın hayatına tanıklık
eden eşyaları, fotoğrafları, duy-
gularını mühürlediği müsvette
çalışma kağıtları, mektupları,
kartpostalları nice hatıraları
yazar ile okurunu buluşturan
müzeyi yaşıyorum.

Ada’nın ten-
ha yollarında il-
hamı toplayan
Sait Faik’in ah-
şap çalışma ma-
sasının pence-
resi muhteşem
ada manzarası-
nı kucaklıyor.
Sait Faik, denizi
, emekçileri, ço-
cukları, yoksul-
luğu, işssizliği,
balıkçıları sade
bir üslupta an-
latır. Sait Faik,
babasının ölü-
münden sonra
kışları Şişli’deki
evlerinde, 1938

yılından itibaren de yazları
Burgazada Çayır Sokak 15 nu-
maradaki köşkte annesiyle ge-
çirirken, yaşadıkça yazar yaz-
dıkça yaşama katlanma gücü
bulur. Abasıyanık, 1945 yılında

hastalandıktan
sonra 11 Mayıs
1954 yılında ve-
fat edene kadar
bu köşkte yaşar. 

Sait Faik
Abasıyanık Mü-
zesi, 22 Ağustos
1959 yılında
açıldı. 1964 yı-
lından sonra
Darüşşafaka Ce-
miyeti sorumlu-
luğuna geçti.
2010 yılında
restorasyon için
ziyarete kapatı-
lan müze, 11
Mayıs 2023 ta-
rihinde yenilen-
miş yüzü ile zi-

yaretçilerine kapılarını açtı. 
Ada vapuru ile ruhsal dün-

yada büyüleyici bir yolculuğa
çıkıp, tenha sokaklarda son-
bahar sanatının tadını çıkar-
mak ve “Köprüde vapurlar ne
güzel bakar, düdükleri ne tatlı
öter..” diyen Sait Faik’in köş-
künde yazınsal dünyasının şif-
relerini keşfetmek, zaman için-
de  yaşanası bir an…

Özvar: Türkiye, yükseköğretimde dijitalleşme
ve yapay zeka konusunda iyi bir konumda

Sait Faik’in köşkünde
yazınsal dünyasının
şifrelerini keşfetmek

ÖK Başkanı Erol Öz-
var, Gazi Üniversitesi
Rektörlük Binası Yeni

Senato Salonu'nda düzenlenen
"2030'a Doğru Yükseköğretim Viz-
yonu Toplantısı"nın açılışında ko-
nuştu. Dünya genelinde yaklaşık
250 milyon öğrencinin yüksek-
öğretime devam ettiğini, bu sayı-
nın 2030'da 380 milyona, 2040'ta
ise 600 milyona ulaşmasının ön-
görüldüğünü aktaran Özvar,
1975'te başka bir ülkede eğitim
gören öğrenci sayısının yaklaşık
800 bin iken, son 50 yılda bu sa-
yının yaklaşık 8 kat artarak
2022'de 6,3 milyona ulaştığını,
2025'te de 8 milyona çıkmasının
beklendiğini söyledi. Gelecek yıl-
ların yükseköğretimde önemli fır-
satların yanı sıra ciddi sınamaları
da beraberinde getiren dönüştü-
rücü bir sürecin habercisi olacağını
belirten Özvar, "Ülkemizde öğ-
rencilerin devlet üniversitelerinde
parasız okuması, devletin en
önemli eğitim politikalarından bi-
rini teşkil etmektedir. Vakıf üni-
versitelerinin başarılı öğrencileri
yüzde yüz burslu okutması da
bu bakımdan takdire şayan bir
hizmet olmakla birlikte ekonomik
zorlukların yaşandığı bu dönemde
paralı okumak zorunda olan genç-
lerin üniversite öğretimine erişecek
seviyelerde ücret politikalarını be-
lirlemeleri göz ardı edilemez bir

duruma varmıştır." diye konuştu.
Kovid-19 salgınıyla çevrim içi eği-
tim platformlarının yükselişi, ya-
pay zeka destekli kişiselleştirilmiş
öğrenme, sanal ve artırılmış ger-
çeklik uygulamalarının kısa zaman
içinde ana gündemler haline gel-
diğini ifade eden Özvar, şu de-
ğerlendirmelerde bulundu: "Dijital
eğitimin hızla genişlemesiyle bir-
likte yüksek kalite standartlarını
korumak giderek zorlaşmaktadır.
Dijital öğrenim mecralarının ak-
reditasyonu da önemli başlıklar-
dan biri olarak kaydedilmelidir.
Bu sürecin yükseköğretim anla-
yışımız ve ilkelerimiz ile beklen-
tilerimizi daha fazla karşılayacak
şekilde yeniden planlanması ve
yürütülmesi gerekmektedir. Bunun
yanı sıra bireyselleştirilmiş dijital
eğitimin ekonomik maliyetlerini
ve ulaşılabilirliğini hesaba kattı-
ğımızda üniversite yöneticilerin-

den yükseköğretimde erişilebilirlik
ve kapsayıcılık prensiplerini ze-
delemeden çözümler üretmesi
beklenecektir."

Küresel ölçekte bilim ve tek-
noloji yarışının büyüdüğünü, ül-
keler arası rekabetin arttığına
dikkati çeken Özvar, buna bağlı
olarak küresel rekabette ön sıra-
lara tırmanmanın zorlu bir hale
geldiğini söyledi. Özvar, "Türk
üniversitelerinin uluslararası ak-
reditasyon standartlarını karşı-
lamada ve küresel üniversite sı-
ralamalarında üst sıralarda yer
alma konusunda ciddi ve başarılı
bir sınav verdiğini bugün ulus-
lararası çevreler de teslim et-
mektedir. Bununla birlikte üni-
versiteler olarak mevcut durumla
yetinemeyeceğimiz aşikardır.
Uluslararası görünürlük ve nispi
rekabet üstünlüğü konusunda
almamız gereken daha ciddi me-

safeler bulunmaktadır." ifadelerini
kullandı.Yeni dijital meslekler
olarak tarif edilen yazılım ve ya-
pay zeka tabanlı uğraşıların en
fazla talep edilen kariyerler ol-
duğunu vurgulayan Özvar, söz-
lerini şöyle sürdürdü: "Geçtiğimiz
yıl başladığımız uzun süren ça-
lışmalar ve istişareler neticesinde
bu sene 17 yeni ön lisans ve
lisans programı 20 üniversite-
mizde 70'i aşkın sayıda açıldı.
Tam doluluk oranı ile bu yıl bu
programlar hizmet vermeye baş-
lıyor. Ülkemizin dijital beceri açı-
ğının kapatılmasında önemli rol
oynayacağına inandığımız bu
programların sayısını, kalite stan-
dartlarını düşürmeden önümüz-
deki yıllarda artırmaya devam
edeceğiz. Buna karşılık istihdama
duyarlı olmayan programların
tasfiyesini de sürdüreceğiz. Yük-
seköğretimde dijitalleşme ve ya-
pay zeka konusunda dünyada
oldukça iyi bir konumdayız. Son
dönemde açtığımız siber güvenlik
meslek yüksek okulları, dijital
ve yapay zeka tabanlı programlar,
hazırladığımız 'Yükseköğrenimde
Üretken Yapay Zekanın Kullanı-
mına Dair Etik Rehber' bu yönde
attığımız adımlardan bazılarıdır.
Yükseköğretim vizyonumuz ge-
reği bu konu gündemimizde
önemli bir yer tutmaya devam
edecektir."  lANKARA-AA

Y

YÖK Başkanı Erol Özvar, "Son dönemde açtığımız siber güvenlik meslek yüksek okul-
ları, dijital ve yapay zeka tabanlı programlar, hazırladığımız 'Yükseköğrenimde Üret-
ken Yapay Zekanın Kullanımına Dair Etik Rehber' attığımız adımlardan bazıları." dedi.

Ağustos ayı yağış miktarının
1991-2020 arasını kapsayan
uzun yıllar ortalaması 19 mili-
metre olarak gerçekleşen Mar-
mara Bölgesi'ne geçen sene
ağustosta 5 milimetre, bu yılın
aynı döneminde ise 6,8 mili-
metre yağış düştü. Marmara
Bölgesi'nde ağustos yağışları,
1991 ile 2020 yılları arasını
kapsayan döneme ait uzun yıllar
ortalamasına göre yüzde 65
azalırken, geçen yılın aynı dö-
nemine göre yüzde 36 arttı.

Meteoroloji Genel
Müdürlüğü verile-
rinden derlenen
bilgilere göre,
Marmara Böl-
gesi'nde ağustos
ayı yağış mikta-
rının uzun yıllar
ortalaması 19 mi-
limetre olarak gerçek-
leşti. Bölgeye geçen sene
ağustosta 5 milimetre, bu yılın
aynı döneminde ise 6,8 mili-
metre yağış düştü. Böylece böl-

gede ağustos yağış-
ları, uzun yıllar or-

talamasına göre
yüzde 65 azaldı,
geçen yılın aynı
dönemine gö-
reyse yüzde 36

artış gösterdi. Ge-
cen ay Marmara

Bölgesi'nde Yalova'ya
düşen yağış miktarında da

normaline göre yüzde 92 azalma
yaşandı. Ağustos yağışlarını de-
ğerlendiren İstanbul Aydın Üni-

versitesinde Dr. Öğretim Üyesi
ve meteoroloji uzmanı Güven
Özdemir, kış döneminde kar ya-
ğışının az olduğunu, kar kurak-
lığının yaşandığını söyledi. Kışın
ardından seyrek de olsa oluşan
yağışların yeterli gelmediğini
vurgulayan Özdemir, "Marmara
Bölgesi'nde ağustos ayında ya-
ğışlar normaline göre yüzde 65
azaldı. Yaz ayları çok sıcak ve
kurak geçti. Bu durum baraj-
lardaki suları azaltmaya başladı."
dedi.  lİSTANBUL-AA

Marmara’da ağustos yağışları uzun yıllar ortalamasına göre yüzde 65 azaldı

Bilişim Sanayicileri Derneği
(TÜBİSAD) Scale up Gelişim
Programı, KOSGEB Başkanı
Ahmet Serdar İbrahimcioğlu
ve Bilişim Sanayicileri Derneği
(TÜBİSAD) Başkanı Ali Tom-
balak’ın katılımıyla düzenlenen
basın toplantısında tanıtıldı.
“Bir Scale-up Bir Fikri, Bin
Scale-up Türkiye’yi Büyütür”
mottosuyla oluşturulan prog-
ramla, gelişime açık yazılım
şirketleri desteklenecek. Top-
lantıda konuşan KOSGEB Baş-
kanı Ahmet Serdar İbrahim-
cioğlu, Türkiye’de 4 milyon
KOBİ’nin faaliyet gösterdiğini
belirterek, “Unicornlar çıkar-
tabilmek için güçlü bir ekosis-
teme ihtiyacımız olduğunu bi-
liyoruz. Sürdürülebilir unicorn
fikri, biz buna Milli Teknoloji
Hamlesi strateji belgesinde
‘Turcorn’ diyoruz. Turcorn’lara
güçlü bir ekosistem ve scale-
up sistemiyle ulaşabileceğimizi
görüyoruz.” dedi. KOSGEB
olarak, 'Dijital Dönüşüm ve
Yeşil Dönüşüm' ana başlıklarını
merkeze aldıklarını ifade eden

İbrahimcioğlu, sanayicinin re-
kabet üstünlüğünün devam
etmesini arzuladıklarını dile
getirdi. Sanayinin rekabet et-
mesini sağlamak için dijital
dönüşümün önemine dikkati
çeken İbrahimcioğlu, oluştur-
dukları KOBİ Dijital Dönüşüm
programına değindi. Öte yan-
dan Avrupa İmar ve Kalkınma
Bankası (EBRD) aracılığıyla
Türkiye’de bilgi ve iletişim tek-
nolojileri sektörüne 5 yıl içe-
risinde 300 milyon avroluk
kredi sağlanacağını kaydeden
Ahmet Serdar İbrahimcioğlu,
“Bugüne kadarki destek mo-
dellerimizde hep giderleri des-
tekliyorduk, şimdi artık gider-
leri değil, pazarı destekleyelim,
pazarı büyütelim.” ifadesini kul-
landı. Scale-up'ın geleceğin en
önemli konularından biri ola-
cağını söyleyerek firmalara, söz
konusu programa katılma çağ-
rısında bulunan Tombalak, "Sek-
töre sahip çıkmalıyız, zorlayın
kendinizi, programa katılın,
emek verelim birlikte büyüte-
lim." dedi. lİSTANBUL-AA

Bakan Tekin: Okullarda ‘kayıt
ücreti’ ya da ‘zorla ücret alındığı’
ifadeleri gerçeği yansıtmıyor

Bilgi ve iletişim sektöründe
“scale-up”lar desteklenecek
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Diyarbakır'da öldürülen 8 yaşın-
daki Narin Güran'ın okulundaki
çocuklara psikososyal bir destek
sağlandı mı?" sorusuna ilişkin
Tekin, 9 Eylül Pazartesi günü
Narin'in okuluna 12 kişilik bir
uzman heyetinin gönderildiğini
belirtti. Tekin, uzmanların, Na-
rin'in arkadaşları, öğretmenleri
ve diğer ebeveynlerle rehabili-
tasyon sürecini yürüttüğünü ifade
ederek, "Tekrar başsağlığı dili-
yorum. Bunun bir an önce okul-
daki çocuklarımız açısından unu-
tulup, eğitim öğretim hayatının
başlaması gerekiyor." dedi. Bakan
Tekin, okullarda kayıt ücreti
alınıp alınmadığına ilişkin
soruyu yanıtlarken şöyle
konuştu: "Bu şekilde,
'Kayıt ücreti alınıyor'
ifadesi öğretmen ve
idareci arkadaşlarımızı
zan altında bırakabi-
lecek ciddi itham. 'Kayıt
ücreti isteniyor' denmesi
biraz abes açıkçası. Bunu
kabul etmiyorum. Bunu okul-
daki idarecilerimize karşı itibar
sarsıcı bir söylem olarak değer-
lendiriyorum. Bu yıl okullar açıl-
madan önce 43 maddelik genelge
gönderdik. Israrlı bir şekilde okul-
larımıza, 'Kayıt ve benzeri ücret-
lerle velilerden ücret alınmaması,
alan kişilerle ilgili işlem yapılması'

ifadelerini kullandık. 'Kayıt ücreti
ya da zorla ücret alınıyor' ifadesi
gerçekleri yansıtmıyor. Hala bu
konuda şikayeti olan varsa Ba-
kanlığımıza ulaşsınlar gereğini
yapalım. Para vermeyen öğrenciyi
kayıt etmiyorum diye bir şey
yok." Mülakatlara ilgili soruya
cevap veren Tekin, hakkı ihlal
edilen kişilerin dava açabileceğini
belirterek, "Milli Eğitim Bakanı
olarak bir yıl önce 'Okullarda ço-
cuğu emanet ettiğim bir öğret-
meni seçme inisiyatifim olmalı'
dedim. Mülakatları revize ede-
ceğiz, dedik, süresi ve içeriğiyle

ilgili değişiklik yaptık. Mü-
lakatlarla ilgili her or-

tamda, 'Kul hakkı ye-
meyecek adil biçimde
deneme dersi anlat-
mak istiyoruz.' de-
dik. KPSS'ye girmiş
adaylardan üç katı

adayı mülakata davet
edeceğimizi deklare et-

tik. Aday, salona gittiği
zaman gerçek kimliği belli

değil. Ben şube müdürü olarak
jüri üyesiyim diyelim, karşıma
gelen kişinin adı, memleketi yok.
Bir kod numarası tanımladık.
Adayın da kendisini sınav yapa-
cak 3 kişinin kim olduğundan
haberi yok." değerlendirmesinde
bulundu. lİSTANBUL-AA
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Gaziosmanpaşa Belediye-
si, çocuklara eğitimde fır-
sat eşitliği sunmak ve on-
ları okul öncesi eğitimlerle
geleceğe en iyi şekilde
hazırlamak adına Yuvamız
Gaziosmanpaşa Çocuk Et-
kinlik Merkezi’nin açılışını
gerçekleştirdi. Açılış töre-
nine, CHP İstanbul İl Başkanı
Özgür Çelik, Gaziosmanpaşa Be-
lediye Başkanı Hakan Bahçetepe,
ilçe protokolü ve çok sayıda va-
tandaş katıldı. Program çerçeve-
sinde Çelik ve Bahçetepe, katı-
lımcılarla birlikte sınıfları gezerek,
çocukları ziyaret etti. Kreşin, öğ-
rencilere ve ilçeye hayırlı olmasını
dileyen CHP İstanbul İl Başkanı
Özgür Çelik, “Değerli Belediye
Başkanımız, Gaziosmanpaşa'da
muhtarlarımızla, derneklerimizle,
sivil toplum kuruluşlarıyla, Ga-
ziosmanpaşa halkıyla gönül köp-
rüsü kurmuş ve bunu geleceğe
taşımış” dedi. Okul öncesi eğitime
verdikleri önemi ifade eden Be-
lediye Başkanı Hakan Bahçetepe,
“Gaziosmanpaşa Belediyesi ola-
rak, çocuklarımızın yeteneklerini

ortaya çıkarmak için okul
öncesi eğitimi çok önem-
siyoruz. Çocuklarımızın
geleceğe güçlü adımlarla
hazırlanması gerektiğini
bilerek, onların bilimde,
sanatta, sporda başarı
elde edecekleri bütün
alanlardaki potansiyelini

ortaya çıkacak başlangıç nokta-
sını, okul öncesi eğitim olarak
görüyoruz. Bugün burada bir ta-
nesini açtık, 2 ay sonra bir tanesini
de Hürriyet Mahallesi'nde açı-
yoruz. İnanıyoruz ki bu yuvalar,
geleceğe umutla bakan ve ülke-
mizi aydınlık yarınlara taşıyan
çocuklarımızın yetiştiği yuvalar
olacak" diye konuştu. 15 dersliği
bulunan Yuvamız Gaziosmanpa-
şa, 48-62 ay arası 200 çocuğa
eğitim verecek. Çocuklar, uzman
eğitmen kadrosu eşliğinde masal,
müzik, drama, spor ve bilim atöl-
yeleri gibi birçok eğitim progra-
mına katılacak. Yuvamız Gazi-
osmanpaşa, aynı zamanda an-
nelere de istihdam desteği sağ-
layarak, onların çalışma hayatına
katılmalarına imkan tanıyacak.

Suriçi Fatih üyelerine
özel şehrin önde gelen

15 farklı yeme içme
markasında %10 ile

%20 arasında değişen
indirim fırsatı sunulu-

yor. Bu uygulama ile sa-
dece Suriçi Fatih  üyele-
rine değil, bölgedeki iş-

letmelere de destek olu-
narak. yerel ekonomi-
nin canlandırılması da

hedefleniyor.
Suriçi Fatih, üye-
lerine sunduğu
avantajları geniş-
letmeye devam
ediyor. Şimdi 15
yeni marka ile
yapılan iş birliği
sayesinde üyeler

şehirdeki seçkin mekanlarda
cazip indirimlerden faydalana-
bilecek. Burger Yiyelim, Fatih
Namlı Dürüm, Umut Eğitim
Kurumları, Yesen Burger, Vefa-
zade Coffee, Belkıs Baklava,
Aziz Efendi Sucukları, Şahane
Pilav ve Diver Türk Mutfağı’nda
%10, Etiler Marmaris ve Kah-
raman Zade Baklava’da %15,
Sirkeci Nevada Coffee, Paşa
Döner, Focaccia Coffee ve Nus
Nus’ta %20 indirim sunuluyor.
Bu kampanya Suriçi Fatih üye-
lerine uygun fiyatlarla lezzetleri
deneyimleme ve sosyal hayat-
larını daha ekonomik hale ge-

tirme fırsatı sunuyor. Farklı in-
dirim oranları üyelerin tercih-
lerine göre en uygun seçeneği
bulmalarına olanak tanıyor.
Burger Yiyelim’den Nus Nus’a,
kahve molasından akşam ye-
meğine kadar uzanan bu indi-
rimler şehrin dinamizmini üye-
lerin günlük yaşamına taşıyor.
Fatih Belediyesi’nin katkılarıyla
hazırlanan bu kampanya hem
üyeler hem de bölgedeki işlet-
meler için önemli bir değer ta-
şıyor. Bu iş birliği yerel işlet-
meleri destekleyerek bölgenin
ekonomik canlılığını artırırken
Suriçi Fatih üyelerine de katma
değer yaratıyor.
Suriçi Fatih üyesi
olmak yeterli

Suriçi Fatih üyeleri bu indi-
rimlerle şehirdeki popüler me-
kanlarda daha fazla vakit ge-
çirme ve farklı lezzetleri tatma
imkanı buluyor. Üstelik indi-
rimler sadece yemekle sınırlı
değil; kahve molalarından tatlı

atıştırmalıklara kadar birçok
alanda daha ekonomik bir ya-
şam tarzına adım atıyorlar. Ve-
fazade Coffee'de kahvenizi yu-
dumlarken %10 indirimin key-
fini çıkarabilir, Belkıs Baklava’da
tatlı bir mola verirken bütçenizi
koruyabilirsiniz. Şahane Pilav’da
lezzetli bir öğle yemeği veya
Etiler Marmaris’te akşam ye-
meği seçenekleri bu kampanya
ile daha cazip hale geliyor. Bu
avantajlardan faydalanmak için
Suriçi Fatih üyesi olmak yeterli.
Üyelik işlemleri hızlı ve kolay
bir şekilde tamamlanabiliyor.
Suriçi Fatih ailesine katıldığı-
nızda şehrin en seçkin mekan-
larında indirimlerden yarar-
lanmanın yanı sıra birçok farklı
alanda da avantajlardan fay-
dalanabilirsiniz. Fatih Beledi-
yesi’nin bu projesi hem bireysel
hem de toplumsal yaşam kali-
tesini yükseltmeyi hedefliyor.
Kampanya üyelerin günlük ya-
şamını kolaylaştırırken onlara
ekonomik ve sosyal anlamda

katkı sağlıyor. Suriçi Fatih bu
kampanya ile sadece üyelerine
değil, bölgedeki işletmelere de
destek oluyor. Yerel ekonomiyi
canlandırma hedefiyle yürütü-
len bu girişim toplumsal daya-
nışmanın ve iş birliğinin güzel
bir örneği. Belediye yetkilileri
bu tür indirim kampanyaları
ile Suriçi Fatih üyelerinin şehir
yaşamından daha fazla keyif
almalarını ve günlük hayatlarını
daha konforlu hale getirmeyi
amaçlıyor. Suriçi Fatih ailesi
büyümeye ve üyelerine sun-
duğu ayrıcalıkları artırmaya
devam ediyor. Bu fırsatlardan
yararlanmak için hemen üye
olabilir ve şehrin en popüler
mekanlarında indirimlerin ta-
dını çıkarabilirsiniz. Genişleyen
avantajlar yelpazesi ile Suriçi
Fatih üyelerine her geçen gün
daha fazla seçenek sunuyor.
Yeni kampanyalar ve projelerle
Suriçi Fatih’i takipte kalın; şeh-
rin en iyi mekanlarında sunulan
indirimlerin keyfini çıkarın.

Kartal’da Meslek
Edindirme Kursları için
tanıtım sergisi açıldı
UFUK AKYILDIZ
Kartal Belediyesi’nin Meslek Edin-
dirme Kurslarında geçen yıl bo-
yunca yapılan el emeği göz nuru
ürünlerden oluşan tanıtım sergisi
açıldı. Kartal Belediyesi hizmet
binası Fuaye Alanı’nda yoğun ilgi
gösterilirken çok farklı ürünlerin
yer aldığıu sergi 20 Eylül'e kadar
ziyaret edilebilecek. Kadın ve Aile
Hizmetleri Müdürlüğü’ne Bağlı
Meslek Edindirme Kursları Tanıtım
Sergisi’nin açılışına, Kartal Bele-
diyesi Başkan Yardımcısı Dr. Dilek
Kars ve Başkan Vekili Olcay Öz-
gön’ün yanı sıra, Kartal Belediye
Meclisi Başkan Vekili Özlem Bulut,
Cumhuriyet Halk Partisi Kartal
Kadın Kolları Başkanı Özlem Do-
ğan, Atatürkçü Düşünce Derneği
Kartal Şube Başkanı Hülya Arkan,
Kartal Belediye Meclisi üyeleri,
birim müdürleri ve Kartallı va-
tandaşlar katıldı.  Serginin açılı-
şında Kartal Belediyesi Kadın ve
Aile Hizmetleri Müdürü Deniz Ka-
racan ve Kartal Belediyesi Başkan
Yardımcısı Dr. Dilek Kars kısa birer
konuşma yaptı. Karacan, Kartal
Belediyesi olarak yeni meslek edin-
dirme kursları açtıklarını kayde-
derek kadınların daha fazla yaşa-
ma katılmaları için çaba sarf et-
tiklerini belirtti. Dr. Dilek Kars’da
yaptığı konuşmada kadınların ha-
yatın her alanında var olma çabası
için de olması gerektiğini söyledi.
Sergideki başkan yardımcısı, meclis
başkan vekili, meclis üyeleri ve
müdürlerin yanı sıra kursiyerlerin
de kadın ağırlıklı olmasının öne-
mine değinen Kars, beceri ve mes-
lek edinen kadınların toplumun
daha sağlıklı olmasını sağladığını
ifade etti.  Konuşmaların ardından
açılan sergide kursiyerlerin geçen
yıl boyunca; halı, kilim, çini, sepet,
giyim, mefruşat, kalıp, geleneksel
el nakışları, iğne oyası, dekoratif
ahşap boyaması, aşçı ve pasta yar-
dımcılığı, kuaförlük, protez tırnak
ve kalıcı makyaj gibi alanda yap-
tıkları eserler sergilendi. Sergi 20
Eylül’e kadar açık kalacak. 

anat Akademisi,
müzikten resme,
tiyatrodan dansa

kadar geniş bir yelpazede eği-
tim veriyor. Öğrenciler, ala-
nında uzman 16 eğitmenin
rehberliğinde hem teorik hem
de pratik bilgilerle donatılıyor.
Bu kapsamlı eğitim programı,
gençlerin yeteneklerini keşfet-
melerine ve geliştirmelerine
olanak sağlıyor. Eğitim süre-
cinde, öğrencilerin özgüven
kazanmaları, sanata olan ilgi-
lerinin artması ve yeteneklerini
profesyonel boyutta sergileye-
bilmeleri hedefleniyor. Verilen
eğitimler sadece belirli bir sa-
nat dalına odaklanmakla kal-
mıyor, aynı zamanda öğrenci-
lerin çok yönlü bir sanat anla-
yışı geliştirmesine de katkı sağ-
lıyor. Bu kapsamda, Güzel Sa-
natlara Hazırlık kursunda 19,
Konservatuvara Hazırlık kur-
sunda ise 18 öğrenciye hizmet
verildi. Bu kurslar, gençlerin
sınav sürecine daha donanımlı

girmelerini ve hedeflerine ulaş-
malarını destekliyor.
Konservatuar
eğitimine 
büyük katkı

Sanat Akademisi’nin sun-
duğu eğitim programları, genç
yeteneklerin başarılarını da
beraberinde getiriyor. Akade-
mide eğitim gören öğrenci-
lerden Miray Aydoğan, kü-
çüklüğünden beri piyanoya
olan ilgisini Sanat Akademisi
sayesinde profesyonel bir dü-
zeye taşımış. Akademideki ho-
calarının desteği ve kendi ça-
balarıyla Bilim ve Sanat Mer-
kezi (BİLSEM) sınavlarını ka-
zanmış ve iki yıldır hem Sanat
Akademisi’nde hem de Bilim
Sanat Merkezi’nde eğitimini
sürdürüyor. Bu süreçte Arna-
vutköy Belediyesi’nin ve Baş-
kan Mustafa Candaroğlu’nun
sunduğu imkanlara teşekkür
eden Aydoğan, bu başarıya
ulaşmasında akademinin

önemli bir etkisi olduğunu be-
lirtiyor. Bir diğer öğrenci Ebru
Çakır ise küçük yaşlarda pi-
yanoya olan ilgisini fark ede-
rek, profesyonel bir eğitim
alma kararıyla Arnavutköy Be-
lediyesi Sanat Akademisi’ne
katılmış. Sanat Akademisi’nde-
ki hocasıyla birlikte yürüttüğü
sıkı çalışma ve hazırlık süre-
cinin ardından İstanbul Üni-
versitesi Konservatuar Bölü-
mü’nü kazanmış. Çakır, bu ba-
şarıda Sanat Akademisi’nde
aldığı eğitimin ve yoğun eme-
ğin büyük payı olduğunu dile
getirirken, başta Belediye Baş-
kanı Mustafa Candaroğlu ol-
mak üzere tüm eğitmenlerine
teşekkürlerini iletiyor. Nurselin
Kurt da küçük yaşlardan beri
müziğe ve sanata karşı duy-
duğu ilgiyi Sanat Akademi-
si’nde aldığı eğitimle taçlan-
dırmış. Akademideki eğitmen-
leriyle düzenli çalışarak ken-
disini geliştiren Kurt, bu sayede
İstanbul Üniversitesi Konser-

vatuar Bölümü’ne gir-
meyi başarmış. Arnavut-
köy Belediyesi’nin sun-
duğu bu imkanların öne-
mine değinen Kurt, sa-
nata ve eğitime verilen
desteğin başarılarını ar-
tırdığını ifade ediyor.
Zengin içerik

Arnavutköy Belediyesi Sa-
nat Akademisi, sadece yete-
nekli gençleri değil, sanata ilgi
duyan her yaştan bireyi des-
tekleyen bir yapı ile faaliyet
gösteriyor. Akademi, sanatın
toplumun her kesiminde yay-
gınlaşmasına, gençlerin kül-
türel ve sanatsal birikimlerini
artırmalarına katkı sağlıyor.
Düzenlenen atölyeler, etkin-
likler ve gösteriler ile sanatse-
verler için zengin bir içerik
sunuluyor. Sanat Akademisi’nin
temel hedefi, Arnavutköy'de
sanatı ulaşılabilir kılmak ve
gençlerin sanata dair bakış
açılarını genişletmek. Akademi,

bu hedef doğrultusun-
da, geleceğin sanatçı-
larını yetiştirerek, Ar-
navutköy'ün kültürel
hayatına kalıcı değerler
kazandırmayı sürdü-
rüyor. Sanat Akademi-
si'ne katılmak isteyen
gençler için başvuru

süreçleri ve eğitim programları
hakkında detaylı bilgiye ko-
layca ulaşılabiliyor. Akademi,
yetenekli gençlerin yanı sıra,
sanata ilgi duyan herkese ka-
pılarını açarak, sanat eğitiminin
toplumun her kesimine yayıl-
masını hedefliyor. Akademi'nin
gelecek hedefleri arasında daha
fazla branşta eğitim vermek
ve öğrencilerin ulusal ve ulus-
lararası alanda başarılarını ar-
tırmak yer alıyor. Arnavutköy
Belediyesi Sanat Akademisi,
sanata gönül vermiş tüm genç-
leri, bu eşsiz eğitim fırsatla-
rından yararlanmaya ve sanatla
dolu bir geleceğe adım atmaya
davet ediyor.

HARUN REŞİT
AKÇAY

S

Suriçi Fatih Üyeleri 15 markadan indirimli faydalanacak

ABDULMUTTALİB
BAYRAM

MUSTAFA
ŞAHİN

‘Yuvamız Gaziosmanpaşa’ açıldı

Sanat Akademisi’nde eğitim alarak
konservatuar hayallerine kavuştular 

Arnavutköy Belediyesi Sanat Akademisi'nde eğitim alan öğrencilerden bazıları, bu yıl konservatuar sınavlarında
büyük bir başarıya imza attı. Arnavutköy'de sanata verilen önemin somut bir göstergesi olarak  17 farklı branşta
sunulan eğitimlerle gençler yeteneklerini keşfederek geliştiriyor ve gelecek planlamalarına büyük katkı sağlıyor.
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psala ilçesinde
düzenlenen Çel-
tik Festivali'ne

katılan Tarım ve Orman Bakanı
İbrahim Yumaklı, Edirneli çift-
çilerin tarımsal üretimi bilinçli
yaparak işlerine sahip çıktığını
söyledi. Çeltik hasadının hayırlı
olmasını dileyen Yumaklı, üre-
ticilere sorunsuz ve güzel hasat
sezonu geçirmeleri temenni-
sinde bulundu. Edirne'nin çel-
tiğin başkenti olduğunu belir-
ten Yumaklı, "Edirne Türki-
ye'deki toplam çeltiğin yüzde
44'ünü üretiyor, bunun yarısı
da İpsala'da üretiliyor." dedi.
Yumaklı, son 22 yılda güçlü
bir altyapı kurarak Türkiye'nin
gıda arz güvenliğine ve tarı-
mına en önemli katkıyı yap-
tıklarını vurguladı. Tüm tarım
topraklarının üretime kazan-
dırılması için gayret göster-
diklerinin altını çizen Yumaklı,
üretim potansiyelini yukarıya
çekmek için mevcut sorunları
tespit ederek bunlara göre po-
litikalar geliştirdiklerini dile
getirdi. Dünyadaki tüm ülke-
lerin gıda arz güvenliği konusu
üzerinde durduğunu anlatan
Yumaklı, şunları kaydetti:
"Şunu gururla söyleyebilirim
ki bütün çiftçilerimizle gurur
duyuyorum. Türkiye'nin üre-

ticileri dünyadaki birçok ül-
keden çok çok daha iyi sevi-
yede. Hem bilinç hem üretim
kabiliyeti ve kapasitesi olarak.
Tarımsal üretimin planlanması
konusunda, nerede, neyi ve
ne kadar ekeceğiz konusunu
eğer bu 1 Eylül'den başlattığı-
mız şekilde uygulayabilirsek
gerçekten çok çok büyük bir
avantaj sağlamış olacağız in-
şallah. Ama tek bu değil, söz-
leşmeli üretim bunun en önem-
li ayaklarından bir tanesi. Bizler
de artık önümüzdeki sene en
çok herhalde bu konunun üze-
rinde duracağız. Çünkü sa-
dece üretmek yetmiyor ma-
lumunuz, bunların aynı za-
manda pazara değerinde git-
mesini de sağlamak gerekiyor.
Bu konunun en önemli du-
rumu ise başta sözleşmeli
üretim. Yine işlenmeyen tarım
arazilerinin tarıma kazandı-
rılması vardı. Bütün üretim
alanlarının kayıt altına alın-
ması vardı. Bunları da inşal-
lah peyderpey tamamlayaca-
ğız. Yani velhasıl devrim ni-
teliğindeki çalışmaları yapı-
yoruz. Ben bu çalışmalarda bu
zamana kadar katkıda bulun-
muş olan geçmiş bakanlar, bü-
rokratlar, kimler varsa üreticiler,
üretici birlikleri ben hepsine

tekraren teşekkür ediyorum."
"Su sıkıntısını
yakından takip ettik"

Türkiye'de 2002 yılında 360
bin ton çeltik üretilirken, 2023
yılında yüzde 150'lik artışla
bu rakamın 900 bin tona çık-
tığını ifade eden Yumaklı,
"2024 yılında çeltik üretimi-
mizde 980 bin ton rekolte bek-
liyoruz. Böylece halkımızın ih-
tiyaç duyduğu çeltiğin yüzde
75'ini bu topraklarda üretmiş
olacağız. Demek ki ne kaldı
geriye? Yüzde 25, inşallah onu
da başaracağız." dedi. Edir-
ne'nin çeltik üretiminde dün-
yada marka bir şehir olması
için hiçbir zorluktan kaçma-
dıklarını anlatan Bakan Yu-
maklı, Tarım Kredi Kooperatifi
tarafından Trakya’nın önemli
çeltik işleme ve pirinç paket-
leme fabrikalarından birini İp-
sala'ya kazandıracaklarını söy-
ledi. Yumaklı, Edirne'nin hem
çeltik üretiminde hem de diğer
tarımsal üretim faaliyetlerinde
ön plana çıkması için var güç-
leriyle çalışmaya devam ede-
ceklerini vurguladı.

Bu sene çeltik sezonunun
kuraklık nedeniyle üreticiler
açısından çok kolay geçmedi-
ğini aktaran Bakan Yumaklı,

özellikle su sıkıntısı konusunda
yaşanan süreci Edirne Valisi
Yunus Sezer ile yakından takip
ettiklerini söyledi. Gelecek yıl
alacakları önlemlerle sulamay-
la ilgili sorunları şansa bırak-
mayacaklarını vurgulayan Yu-
maklı, çalışmalara bugünden
başlayacaklarını dile getirdi.
"Su ve sulama
yatırımlarına
önem veriyoruz"

Edirne'deki sulama yatırım-
larıyla ilgili bilgiler veren Yu-
maklı, şöyle devam etti: "2030
yılında tüm dünyada ve ülke-
mizde çeltik üretiminin yüzde
50 daha fazla arttırılması yö-
nünde bir beklenti var nüfus
artış hızına göre. Dolayısıyla
suyu baz alarak tarımsal üre-
timi de planlayarak bunu ba-
şarmak zorundayız. Bu kap-
samda su ve sulama yatırım-
larına önem verdiğimizi bir
kere daha söylemiş olayım.
15 tane projemiz var Edirne
için. Bunların rakamı yaklaşık
14 milyar lira civarında, hatta
14 milyarı bir miktar geçiyor.
Edirne'de sulamaya açılacak
olan alanın toplam miktarı
525 bin dekar. Bu kadar alanı
daha inşallah sulamaya açmış
olacağız. Özellikle 11 milyarlık

kaynağı biz Hamzadere Bara-
jı'nın sulamasına, Çakmak Ba-
rajı'nın sulamasına, Subaşı su-
lamasına ve Bülbüldere regü-
latörü ve sulamasına ayırmış
durumdayız. İnşallah bunları
da çok hızlı bir şekilde hayata
geçirmiş olacağız. Bunların da
tekrar bütün çiftçilerimize, üre-
ticilerimize hayırlı olmasını di-
liyorum."

Yumaklı, iklim değişikliğiyle
ilgili önlemler alarak iklim de-
ğişikliğine uyumlu tohumların
AR-GE çalışmalarının yapılması
gerektiğini sözlerine ekledi.
Edirne Valisi Yunus Sezer de
Edirne'nin Türkiye'nin çeltik
üretim merkezi olduğunu söy-
ledi. AK Parti Edirne Milletvekili
Fatma Aksal ise Edirne'nin tarih
ve turizm kenti olduğu kadar
aynı zamanda tarım kenti de
olduğunu belirtti. İpsala Bele-
diye Başkanı Mehmet Kerman,
İpsala Ticaret Borsası Başkanı
Necmi Sezer ve İpsala Ziraat
Odası Başkanı Hüseyin Darcan
da programda birer konuşma
yaptı. Konuşmaların ardından
pilav kazanının başına geçen
Yumaklı, basın mensupları ve
üreticilere pilav ikram etti. Ba-
kan Yumaklı, daha sonra bi-
çerdövere binerek çeltik hasadı
gerçekleştirdi. lEDİRNE-AA

Zeytinyağı üreticisi
ihracatta kısıtlamanın
kaldırılmasından memnun

İ

Dünyada zeytinyağı üretiminin bu se-
zon artacağı öngörüsüyle Türkiye'deki
zeytinyağı ihracatında kısıtlamanın
kaldırılması sektör temsilcilerince
olumlu karşılandı. AA muhabirinin
derlediği bilgiye göre, Türkiye için
stratejik ürünler arasında yer alan
zeytinden elde ürünlerin ihracatına
yönelik zaman zaman düzenlemeler
yapılıyor. Söz konusu düzenlemeler
yapılırken dökme ve varilli zeytinyağı
ihracatı, yurt içi tüketici fiyatları, mev-
simsel gelişmeler, arz ve stok durumu
gibi unsurlar dikkate alınıyor. Bu çer-
çevede, İspanya ve İtalya başta olmak
üzere, dünyada zeytinyağı üretiminin
yüzde 20 azaldığı, Türkiye'nin üreti-
minin ise artış gösterdiği 2022/2023
sezonunda dökme ve varilli zeytinyağı
ihracatına yönelik bazı kısıtlamalara
gidildi. Bu kısıtlamalarla Türkiye'de
üreticilerin ambalajlı zeytinyağına yön-
lendirilerek katma değerli ürün ihra-
catına katkı sağlanması amaçlandı.
İçinde bulunulan 2023/24 zeytinyağı
sezonunda dünya ve Türkiye zeytinyağı
piyasalarında yaşanan gelişmeler in-
celendiğinde, Türkiye dahil, geleneksel
ihracatçı ülkelerde sezonun 2022/23
sezonuna göre beklenenin üzerinde
bir rekolteyle tamamlanacağı, artış
eğiliminin 2024/25 sezonunda da de-
vam edeceği öngörülüyor. Bu nedenle
dökme ve varilli zeytinyağı ihracatı
için uygulanan kesintinin kaldırılmasına
karar verilirken, konuya ilişkin Cum-
hurbaşkanı Kararı 14 Eylül tarihli
Resmi Gazete'de yayımlandı. Böylece,
üreticilerin ihracatçıların rekabetçi se-
zon şartlarına uyum sağlayabilmeleri,
mevcut ihraç pazarlarının muhafaza
edilmesi ve yeni pazarlar bulabilmeleri
hedeflendi. Türkiye'de zeytin üretimi
2019-2023 döneminde dalgalı bir seyir
izledi. Ülkede geçen yıl 1 milyon 520
bin ton üretim yapıldı. Önceki yıllara
bakıldığında 2022'de 2 milyon 976
bin ton, 2021'de 1 milyon 739 bin
ton, 2020'de 1 milyon 317 bin ton ve
2019'da da 1 milyon 525 bin ton
üretim gerçekleştirildi. Zeytinyağı üre-
timinde de söz konusu dönemde benzer
bir seyir gözlendi. 2019'da 194 bin
ton zeytinyağı üretilirken, 2020'de 230
bin ton, 2021'de 194 bin ton ve 2022'de
235 bin ton, geçen yıl da 422 bin ton
üretim yapıldı. lANKARA-AA

Bakan İbrahim Yumaklı: 2024 yılında çeltik
üretimimizde 980 bin ton rekolte bekliyoruz
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Tarım ve Orman Bakanı İbra-
him Yumaklı, "2024 yılında çel-
tik üretimimizde 980 bin ton re-
kolte bekliyoruz. Böylece halkı-
mızın ihtiyaç duyduğu çeltiğin

yüzde 75'ini bu topraklarda
üretmiş olacağız" dedi.

      
         
         

         
         

   
        

   

   
   

İSTANBUL BAĞCILAR EĞİTİM VE ARAŞTIRMA HASTANESİ 1 NOLU DAİKİN MARKA
SOĞUTMA GRUBUNUN ENERJİ BESLENME ALT YAPISININ YENİLENMESİ yapım işi 4734 sayılı
Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece
elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN                                               : 2024/1194519 
1-İdarenin
a) Adı                                            : EĞİTİM VE ARAŞTIRMA HASTANESİ-BAĞCILAR SAĞLIK 
                                                     BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCILIKLARI
b) Adresi                                       : Merkez Mah. Dr. Sadık Ahmet Cad. BAĞCILAR 
                                                     BAĞCILAR/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası         : 2124404000 - 2124404244
ç) İhale dokümanının görülebileceği 

ve e-imza kullanılarak 
indirilebileceği internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu yapım işinin
a) Adı                                            : İSTANBUL BAĞCILAR EĞİTİM VE ARAŞTIRMA HASTANESİ 
                                                     1 NOLU DAİKİN MARKA SOĞUTMA GRUBUNUN ENERJİ 
                                                     BESLENME ALT YAPISININ YENİLENMESİ
b) Niteliği, türü ve miktarı             : 1 ADET 1 NOLU DAİKİN MARKA SOĞUTMA GRUBUNUN 
                                                     ENERJİ BESLENME ALT YAPISININ YENİLENMESİ İŞİ
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer: Bağcılar Eğtim ve Araştırma. Hastanesi Merkez Mh.Dr. Sadık Ahmet 
                                                     Caddesi Bağcılar/ İSTANBUL
ç) Süresi/teslim tarihi                    : Yer tesliminden itibaren 60 (Altmış) takvim günüdür.
d) İşe başlama tarihi                     : Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 5 gün içinde
                                                     yer teslimi yapılarak işe başlanacaktır.
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) 

tarih ve saati                             : 30.09.2024 - 10:00
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 

(e-tekliflerin açılacağı adres)    : Bağcılar Eğt. Araş. Hastanesi /Merkez Mh.Dr. Sadık Ahmet Caddesi 
                                                     Bağcılar/ İSTANBUL

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak
kriterler:

4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat dışı
unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.

4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan alınır.

4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat.
4.1.5 İhale konusu işte idarenin onayı ile alt yüklenici çalıştırılabilir. Ancak işin tamamı alt yüklenicilere

yaptırılamaz.
4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimi göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin yarısından

fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, ticaret ve sanayi odası/ticaret odası bünyesinde bulunan
ticaret sicil memurlukları veya yeminli mali müşavir ya da serbest muhasebeci mali müşavir tarafından
ilk ilan tarihinden sonra düzenlenen ve düzenlendiği tarihten geriye doğru son bir yıldır kesintisiz olarak
bu şartın korunduğunu gösteren belge.

4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
4.3. Mesleki ve Teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. İş deneyim belgeleri:
Son on beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında taahhüt edilen ve teklif edilen bedelin %

50 oranından az olmamak üzere ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş deneyimini gösteren belgeler.
4.4.Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler ve benzer işlere denk sayılacak mühendislik

ve mimarlık bölümleri:
4.4.1. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler:
11.06.2011 tarih ve 27961 sayılı Resmi Gazetede yayımlanan yapım işlerinde iş deneyiminde

değerlendirilecek benzer iş tebliğindeki benzer iş grupları listesindeki      D-IV  grubu işler ve bu işlere ait
onarım ve tamamlama işleri benzer iş olarak kabul edilecektir.

4.4.2. Benzer işe denk sayılacak mühendislik veya mimarlık bölümleri:
Elektrik Mühendisliği
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhale yerli ve yabancı tüm isteklilere açıktır.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek olanların,

e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, teklife

ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, anahtar teslimi götürü bedel üzerinden vereceklerdir. İhale sonucu üzerine ihale

yapılan istekliyle anahtar teslimi götürü bedel sözleşme imzalanacaktır.
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda geçici

teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim günüdür.
14. Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (N) : 1
Teklifi sınır değerin altında kalan isteklilerden Kanunun 38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.

İSTANBUL BAĞCILAR EĞİTİM VE ARAŞTIRMA HASTANESİ 1 NOLU DAİKİN MARKA 
SOĞUTMA GRUBUNUN ENERJİ BESLENME ALT YAPISININ YENİLENMESİ 

Resmi İlanlar: www.ilan.gov.tr’de Basın: (2089938)

     
        

               
          İhaleye ilişkin ayrıntılı

b    
                                               : 2024/1202222 

1
                                             : EĞİTİM VE ARAŞTIRMA HASTANESİ-HAYDARPAŞA NUMUNE 

                                                     SAĞLIK BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCILIKLARI
b                                         : TIBBIYE CADDESI NO: 23 34668 ÜSKÜDAR/İSTANBUL
c             : 2165423232/1015 - 2165501015
ç     

   
   

   
                                             : HASTANEMİZDE BOŞALTILAN BİRİMLERİN KURŞUN 

                                                     LEVHALARININ SÖKÜLEREK AMELİYATHANE DUVARLARINA 
                                                     KURŞUN KAPLAMA YAPILMASI HİZMETİ ALIMI İŞİ İHALESİ
b                  : 1 ADET AMELİYATHANE DUVARLARININ KURŞUN KAPLAMA 
                                                     HİZMET ALIM İŞİ
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c             
                                                     Ek Hizmet Binası
ç                      : İşe başlama tarihinden itibaren 60(Altmış) gündür
d                        : Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 3 gün içinde işe başlanacaktır.
3

     
                              : 26.09.2024 - 10:00

b      
     : Haydarpaşa Numune Eğitim ve Araştırma Hastanesi, Satınalma 

                                                     Birimi, Tıbbiye Cad. No:23 Üsküdar/İSTANBUL
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Konut satışlarında ağustosta yılın
en yüksek rakamı görüldü
Konut satışında yüksek faiz oran-
larına rağmen 134 bin 155 adetle
ağustosta yılın en yüksek aylık ra-
kamına ulaşıldı. Türkiye İstatistik
Kurumu (TÜİK) tarafından açıkla-
nan konut satış istatistiklerine göre,
ülke genelinde konut satış sayısı,
ağustosta, geçen yılın aynı ayına
göre yüzde 9,9 artarak 134 bin
155 oldu. En yüksek konut satışı
İstanbul, Ankara ve İzmir'de yapı-
lırken, Hakkari, Ardahan ve Bayburt
son üçte yer aldı. Tatil dönemi ol-
ması, yüksek faiz oranları ve konuta
ulaşım sorunlarına rağmen ağustosta
yılın en yüksek rakamı görüldü. Bu
rakam ayrıca tüm zamanların en
yüksek üçüncü ağustos ayı rakamı
olarak öne çıktı. İpotekli konut sa-
tışları ise ağustosta yıllık bazda yüz-
de 17,1 azalarak 13 bin 574 oldu.
İpotekli satışların toplam satışlar
içerisinden aldığı payda yüzde 10,1
ile yılın en yüksek ikinci oranı ka-
yıtlara geçti. Öte yandan yılın 8
ayındaki konut satış adedinde yüzde
1,1 artışla 806 bin 317'ye ulaşıldı.

Anadolu Yakası İnşaat Müteahhitleri
Derneği (AYİDER) Başkanı Hakan
Şişik, AA muhabirine yaptığı açık-
lamada, satış rakamlarının, "elinde
parası olan yatırımcının ve ihtiyacı
olanların konuta yöneldiğini" gös-
terdiğini söyledi. Konutta faiz oran-
larının kısmen gerilese de hala çok
yüksek olduğunu dile getiren Şişik,
"Kredili konut satışı için olumsuz
bir dönem ama elinde nakdi olanlar
için bir fırsat dönemi diyebiliriz.
Fiyatlarda çözülme var ve nakit
akışına ihtiyacı olan sektör elinde
nakdi olanlara indirim sağlıyor."
dedi. Şişik, markalı konut projele-
rinin uyguladığı kampanyaların da
yüksek satış rakamlarına katkısı ol-
duğunu ifade ederek, "Konut satış-
larındaki bu ivmenin devam ede-
ceğini düşünüyoruz. Özellikle son
çeyrekte satışlar hızlanacaktır. Bu
nedenle 2024'teki satışların geçen
yıla oranla bir nebze daha yukarıda,
1,3 milyon adet bandında gerçek-
leşeceğini düşünüyoruz." diye ko-
nuştu. lİSTANBUL-AA
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2000 yılında 920 milyon dolar
olan bölgeyle ticaret, kurulan si-
yasi, diplomatik ve ekonomik
ilişkiler sayesinde 15 katına çı-
karak 2023 sonu itibarıyla 14,2
milyar dolara ulaştı. Türkiye'nin
Latin Amerika ve Karayipler
(LAK) bölgesiyle yürüttüğü or-
taklık ve açılım politikaları her
alanda olumlu etkilerini hisset-
tirirken 2000 yılında yaklaşık
920 milyon dolar olan ticaret
hacmi de 15 katına yükselerek
geçen yıl sonu itibarıyla 14,2
milyar doları buldu. AA muha-
birinin derlediği bilgiye göre,
Türkiye, çok yönlü dış politikası
kapsamında LAK bölgesiyle iliş-
kilerini geliştirmek amacıyla aktif

bir politika izliyor. 1998'de ilan
edilen ve 2006'da güncellenerek
hız verilen "Latin Amerika ve
Karayipler Eylem Planı", özellikle
ekonomik ve ticari ilişkilerin, tu-
rizm ve tanıtma faaliyetlerinin,
güvenlik ve savunma sanayisi
alanında işbirliklerinin geliştiril-
mesini sağladı. Türkiye'nin Ar-
jantin, Panama, Bolivya, Brezilya,
Dominik Cumhuriyeti, Ekvator,
El Salvador, Guatemala, Guyana,
Kolombiya, Kosta Rika, Küba,
Meksika, Paraguay, Peru, Şili,
Uruguay ve Venezuela ile ilişki-
lerinde yaşanan pozitif ilerleme
ticarette de etkisini gösterdi. LAK
bölgesiyle ticaret, Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan'ın bölge

turları, ticaret heyeti ziyaretleri
ve serbest ticaret anlaşmaları
(STA) ile her geçen yıl arttı. Son
dönemde Kovid-19 salgını ya-
şanmasına karşın bölgeyle eko-
nomik ilişkilerdeki gelişme dikkati
çekti. Halihazırda birçok Türk
şirketi, Latin Amerika'da başta
otomotiv olmak üzere, maden-
cilik ve taşımacılık sektörlerinde
faaliyet gösteriyor. Ticaret Ba-
kanlığından alınan bilgiye göre,
Türkiye'nin LAK bölgesiyle 2000
yılında yaklaşık 920 milyon dolar
olan ticaret hacmi, 2010'da 5,4
milyar dolara, 2020'de 10,5 mil-
yar dolara ulaştı. Kovid-19 sal-
gınının tüm dünyayı etkilediği
sonraki yıllarda da ticaretteki

artış eğilimi sürerken 2023 sonu
itibarıyla ticaret hacmi 14,2 mil-
yar dolara ulaştı. Meksika, Bre-
zilya ve Panama, bölgeye yapılan
ihracatta öne çıkan ülkeler ara-
sında yer aldı. Türkiye geçen yıl
Meksika'ya 1,2 milyar dolar, Bre-
zilya'ya 823 milyon dolar, Pana-
ma'ya ise 385 milyon dolarlık
ihracat gerçekleştirdi. LAK böl-

gesine ihracatta "mücevherat",
"demir ve çelik", "otomotiv" ve
"çimento" sektörleri ön planda
yer aldı. Bu ülkelerden ithalatta
ise tarım ve hayvancılık (soya
fasulyesi, canlı büyükbaş hay-
vanlar, hayvan yemleri), maden
ve enerji (taşkömürü, altın ve
muhtelif maden cevherleri) sek-
törleri başı çekti. lANKARA-AA

Türkiye Kömür İşletmeleri Genel Mü-
dürü Abdullah Çiftçi, yıl sonuna kadar
50 tatbikat gerçekleştirmeyi hedefle-
diklerini belirterek, "TKİ bünyesinde
yıllara göre iş kazası sayısında son 20
yılda yüzde 85, son 10 yılda ise yüzde
30 azalma var" dedi. Maden Arama
Kurtarma yarışmasının, ekiplerin ko-
ordineli ve organize olmasını sağla-
dığını, bilgi akışını ve tecrübe paylaşımı
olanağı verdiğini dile getiren Çiftçi,
"6 Şubat depremlerinde gördük. Dep-
remde yaklaşık 10 bin madencimiz
Türkiye'nin dört bir yanından gönüllü
olarak gelerek yüzlerce vatandaşımızı
kurtardı." diye konuştu. Çiftçi, ma-
dencilik sektörünün ülkelere yüksek
katma değer sağlayan ve istihdam
kapasitesi fazla olan dünyanın en ka-
dim mesleklerinden biri olduğunu
ifade etti.  Madencilerin, arama-kur-
tarma konularında etkin müdahalede
bulunmaları hedefiyle teorik ve pratik
eğitimler aldıklarını aktaran Çiftçi,
şöyle devam etti: "Bunun için afet
eğitim parkurları inşa ettik. 320 ma-
dencimizin eğitimleri tamamlandı.
Önümüzdeki aylarda eğitim alan ma-
denci sayısı toplam 700 olacak. Bu
yıl 26 tatbikat gerçekleştirdik, yıl so-
nunda tatbikat sayısı 50 olacak. TKİ
bünyesinde yıllara göre iş kazalarının
sayısında son 20 yılda yüzde 85 ve
son 10 yılda ise yüzde 30 azalma
var. Kaza ağırlık oranına baktığımızda
da son 20 yılda yüzde 65, son 10
yılda ise yüzde 19 azalma olduğunu
görüyoruz. Hedefimiz sıfır iş kazası,
hedefimiz bir çalışanımızın bile burnu
kanamadan evine huzurla dönebil-
mesi." TKİ, iştirakleri ve rodövansçı
firmalarla toplam 3 bin 216 kişilik
kurtarma ekibi ile afet bölgelerinde
vatandaşların yanında olduklarını
belirten Çiftçi, sözlerini şöyle sür-
dürdü: "6 Şubat depremleri bir dö-
nüm noktası oldu. Eksikliklerimizden
ders çıkararak, doğru zamanda yap-
tığımız doğru hamlelerle zorlukları
başarıya dönüştürmeyi hedefliyoruz.
Bu anlamda kriz yönetimi, üzerinde
durduğumuz başlıklardan biri. Birçok
firmaya eğitimler verdik. Mesleki
Yeterlilik Kurumu tarafından yetki-
lendirilmiş olan sertifikalandırma
merkezimizle farklı bir çok unvanda
belgelendirme yapmaya devam edi-
yoruz." lKÜTAHYA-AA

TKİ'de iş kazaları son 20
yılda yüzde 85 azaldı

HABAŞ, yaklaşık 1 milyar avro yatırımla
otomobil ve ticari araç üretecek
HABAŞ Otomotiv Genel Mü-
dürü Hüseyin Urkun, "HA-
BAŞ'ın satın aldığı Honda'nın
üretim fabrikasını binek oto-
mobil üretimi için kullanacağız.
Binekte de sedan ve crossover
olmak üzere iki ayrı modelde
araç üretmeyi planlıyoruz."
dedi. HABAŞ Otomotiv Genel
Müdürü Hüseyin Urkun, ticari
ve binek araç üretiminde yak-
laşık 1 milyar avroluk bir yatı-
rım planladıklarını belirterek,
"HABAŞ'ın satın aldığı Hon-
da'nın üretim fabrikasını binek
otomobil üretimi için kullana-
cağız. Binekte de sedan ve
crossover olmak üzere iki ayrı
modelde araç üretmeyi planlı-
yoruz. Binekte hibrit, plug-in
hibtrit ve benzinli olmak üzere
üç versiyonumuz da olacak."
dedi. Hüseyin Urkun, Hanno-
ver'de düzenlenen IAA Trans-
portation Fuarı'nda, markanın
hedeflerine ve yatırım planla-
rına ilişkin AA muhabirine açık-

lamalarda bulundu. HABAŞ
olarak 2021'in başında İzmir
Çiğli'de önce AR-GE faaliyet-
lerine başladıklarını dile getiren
Urkun, Manisa'da organize sa-
nayi bölgesinde 100 bin met-
rekarelik bir alanda seri üretim
için fabrika kurduklarını söyledi.
Otomobil üretme planları ol-
duğunu da belirten Urkun, şun-
ları kaydetti: "HABAŞ'ın satın
aldığı Honda'nın Şekerpınar'da-
ki üretim fabrikasını binek oto-
mobil üretimi için kullanacağız.
Binekte de sedan ve crossover
olmak üzere iki ayrı modelde
araç üretmeyi planlıyoruz.
2025’in sonuna doğru binek
otomobili açıklayacağız. Binekte
hibrit, plug-in hibtrit ve benzinli
olmak üzere üç versiyonumuz
da olacak. Tasarımları kendi
bünyemizde oluşturduk. Şu an
motor konusunda, Volvo motor
kullanıyoruz binekte. Hafif ti-
caride de Renault ile devam
edeceğiz." lHANNOVER-AA

Türkiye geçen yıl 56,5 milyar
dolarlık hizmet ihracatı yaptı
Türkiye'nin hizmet ihracatı
2023 yılında 56,5 milyar dolar,
ithalatı 41,4 milyar dolar oldu.
Türkiye İstatistik Kurumu,
2023 yılı uluslararası hizmet
ticareti istatistiklerini açıkladı.
Buna göre, seyahat hariç hiz-
met ihracatı 2022'de 47,4 mil-
yar dolar iken 2023'te yüzde
19,2 artışla 56,5 milyar dolar
oldu. Hizmet ithalatı ise
2022'de 35,9 milyar dolar iken
2023'te yüzde 15,3 artışla 41,4
milyar dolar olarak gerçekleşti.
Genişletilmiş ödemeler dengesi
hizmetler sınıflamasına göre
taşımacılığın toplam ihracat
içindeki payı 2022'de yüzde
74,2 iken 2023'te yüzde 68,9'e
geriledi. İkinci sırada yer alan
"diğer iş hizmetleri"nin 2022'de
yüzde 8,4 olan payı 2023'te
yüzde 9,8'e çıktı. Hizmet ihra-
catında 2023'te üçüncü sırada
yüzde 7,5 pay ile "telekomü-
nikasyon, bilgisayar ve bilgi
hizmetleri" sektörü yer aldı.
Hizmet ihracatının önemli bir

bölümünü oluşturan taşıma-
cılık hizmetlerinde 2022'de ya-
pılan ihracat 35 milyar 172
milyon dolar iken 2023'te yüz-
de 10,7 artışla 38 milyar 930
milyon dolara çıktı. Teleko-
münikasyon, bilgisayar ve bilgi
hizmetleri ihracatı 2023'te bir
önceki yıla göre yüzde 43 ar-
tarak 4 milyar 252 milyon do-
lara yükseldi. Taşımacılığın
toplam ithalat içindeki payı
2022'de yüzde 47,3 iken
2023'te yüzde 44,7 oldu. İkinci
sırada yer alan "diğer iş hiz-
metleri"nin payı ise 2022'de
yüzde 18,9 iken 2023'te yüzde
19'a ulaştı. Hizmet ithalatındaki
payı yüzde 10,3 olan "teleko-
münikasyon, bilgisayar ve bilgi
hizmetleri" sektörü, 2023'te
üçüncü sırada yer aldı. Avrupa
Birliği (AB) ülkelerine 2023
yılında yapılan hizmet ihracatı
21 milyar 860 milyon dolar,
diğer Avrupa ülkelerine yapılan
ihracat ise 8 milyar 607 milyon
dolar oldu. lANKARA-AA

azine ve Maliye
Bakanı Mehmet
Şimşek, CNN

Türk'te katıldığı canlı yayında
ekonomi gündemine ilişkin so-
ruları yanıtladı. Göreve ilk baş-
ladıklarında birincil öncelikle-
rinin ülkenin dış kırılganlığını
azaltmak, ikinci önceliklerinin
de enflasyonun kontrolden çık-
masını engellemek ve kontrol
altına almak olduğunu belirten
Şimşek, geçen sene mayıs ayı
itibarıyla 57 milyar dolar olan
cari açığı 19 milyar dolar civa-
rına indirdiklerine işaret etti.
Şimşek, "Cari açığı önemli öl-
çüde azalttık bu birinci kazanım.
Bu dış kaynak ihtiyacımızı azalt-
tı, kırılganlığımızı azalttı. İkinci
olarak ülkenin rezervlerini iyi-
leştirdik. Uluslararası rezervle-
rimiz geçen sene mayıs ayında
brüt olarak 98,5 milyar dolardı,
perşembe günü açıklanan resmi
rakamlar 147 milyar dolar ci-
varına çıktı. Cuma kapanış iti-
barıyla 153 milyar doların üze-
rinde bir rezervimiz var." diye
konuştu. Bu 98,5 milyar doların
swap dahil bir rakam olduğunu,
swapın hariç tutulduğunda eksi
60,5 milyar dolar gibi bir tutarın
ortaya çıktığını dile getiren Şim-
şek, "Swap hariç net rezervle-

rimiz 78 milyar dolar iyileşti.
Son haftada çok ciddi girişler
var. Cuma günü itibarıyla yak-
laşık 90 milyar doların üzerinde
net rezervlerde iyileşme var."
ifadesini kullandı.
"Enflasyon en kötü
ve adaletsiz vergi"

Şimşek, vatandaşlarla bir ara-
ya gelme fırsatı yakaladığını ve
sorunlarını dinlediğini ifade ede-
rek, enflasyonun en kötü ve en
adaletsiz "vergi" olduğunu söy-
ledi. Şimşek, Orta Vadeli Prog-
ram'ı yaparken 3 yıllık perspektif
ortaya koyduklarını vurgulaya-
rak, ilk yıl enflasyonun kontrol
altına alındığını, dezenflasyonun
başladığını ve belirgin, kalıcı
dezenflasyonun içinde olundu-
ğunu dile getirdi. Şimşek, şöyle

devam etti: "2025'in ilk çeyre-
ğinde enflasyon yüzde 30'lu ra-
kamlara düşecek. Haziran, tem-
muz gibi çok büyük ihtimalle
yüzde 20'li rakamlara düşecek.
Belki daha önce düşer. 2025'in
sonunda enflasyonu yüzde
20'nin altına indirebileceğimize
samimi şekilde inanıyorum. Kre-
dibilite konuşarak kazanılmaz,
sonuç üreterek elde edilir. En-
flasyonla ilgili tereddütlere saygı
duyuyorum ama biz inanıyoruz
ve programımız sonuçları üre-
tecek. Kalıcı refah artışı için,
daha adil gelir dağılımı için en-
flasyonu tekrar tek haneye in-
direceğiz."

Zaman, sabır ve kararlılığa
işaret eden Şimşek, şok terapi
seçeneğini değerlendirmedikle-
rini, uygulamaya ve başarılı

programlara baktıklarını ve kalıcı
kazanımlar peşinde olduklarını
bildirdi. İlk yıl makro finansal
istikrarı önceliklendirdiklerini
anlatan Şimşek, rezervlerin,
KKM'nin ve cari açığın endişe
kaynağı olmaktan çıktığını söy-
ledi.  Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan'ın büyüme ve
enflasyonla ilgili açıklamalarının
hatırlatılması üzerine Şimşek,
"Bunun arka planında çok güçlü
empirik destek var. Geçmiş de-
neyimler bunu destekliyor. Kısa
vadede enflasyonu düşürürken,
iç talepte bir miktar yumuşama
olur. İç talep bir miktar yavaşlar.
Uzun vadede yüksek sürdürü-
lebilir büyümenin temeli atılıyor.
Bazen diyet yapmanız gerekiyor,
böyle bir şey. Diyetin önemli bir
kısmı, en zorlu süreci geride
kaldı." diye konuştu. Şimşek,
inişli çıkışlı büyümenin kalıcı
zenginlik sağlamadığını vurgu-
layarak, "Kısa vadede büyüme
ile enflasyon arasında ters bir
ilişki varmış gibi. Kısa vadede
böyle bir olgu karşımıza çıkıyor
ama biz ılımlı büyüme sürecine
girdik. Fakat orta ve uzun vadede
dezenflasyonla birlikte tekrar
Türkiye yüksek büyüme pati-
kasına girecek." ifadelerini kul-
landı. Özel sektörün eleştirile-

rinin hatırlatılması üzerine Şim-
şek, kısa vadeli dengesizlikleri
gidermek için hep birlikte feda-
karlık yapılacağını dile getirdi.
Şimşek, "Ondan sonra da düz-
lüğe çıkmakla kalmayacağız,
koşabileceğiz. Sanayicimizin
umudu olsun. Çünkü toparlan-
ma başladı. Küresel finansal ko-
şullar iyileşiyor. Özellikle bizim
ticaret ortaklarımızda toparlan-
ma hızlanıyor. Enflasyonist or-
tamda eskiden stoka çalışıyordu.
Bu programla birlikte enflasyon
düşmeye başladı, fiyatlar onların
istedikleri kadar artmıyor. Stok
tutmanın maliyeti yükseldi. Bu
nedenle sanayi üretiminde geçici
bir yavaşlama, daralma var. Reel
ekonomiyi yakından takip edi-
yoruz Göstergeler üzerinden
modeller üzerinden gereken ted-
birleri alırız ama şu anda eko-
nomide ılımlı bir büyüme var.
Neden? çünkü bizim programın
bir çıktısı bu." değerlendirme-
sinde bulundu. Şimşek, toplum-
sal sahiplenmenin yüksek olma-
sıyla birlikte program maliyetinin
düştüğünü belirterek, "Program
sonuç üretiyor. Hiç kimse inan-
mazsa, ona göre davranırsa prog-
ramdan sonuç almak zorlaşır.
Programın uygulama maliyeti
yükselir." dedi. lANKARA-AA
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Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek, KDV, kurumlar vergisi ve gelir vergisinde bir artışın gündemle-
rinde olmadığını belirterek, 2025'in sonunda enflasyonu yüzde 20'nin altına indirebileceklerini bildirdi.
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Bakan Şimşek: 2025’in sonunda enflasyonu yüzde 20’nin
altına indirebileceğimize samimi şekilde inanıyorum
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Türkiye’nin ‘Latin Amerika ve Karayipler stratejisi’ ticarette meyvelerini veriyor
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MİT Başkanı Kalın,
Ermenistan-Azerbaycan
barışının bölgeye istikrar
sağlayacağını söyledi

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Ab-
dulkadir Uraloğlu, "Biz ülkemizde
2 bin 251 kilometre yüksek hızlı
tren ağı tesis ettik. Avrupa'da 6'ncı
dünyada da 8'inci yüksek hızlı
tren işletmecisi ülkeyiz." dedi. Ba-
kan Uraloğlu, partisinin "Türkiye
Buluşmaları" programı kapsamın-
da Samsun Büyükşehir Belediye-
sine ait Ömer Halisdemir Konfe-
rans Salonu'nda düzenlediği basın
toplantısında, AK Parti hükümet-
leri döneminde Samsun'a hava
yolu, demir yolu, kara yolu, ileti-
şim ve denizcilik noktasında 75
milyar liranın üzerinde bir yatırım
yapıldığını söyledi. Samsun Ha-
valimanını genişletmek istedik-
lerini anlatan Bakan Uraloğlu,
"Havalimanının belli ihtiyaçları
var, bir proje yaptık. Onunla ilgili
bir ödenek tahsisi noktasında bir
gayretimiz var. Onu temin edebi-
lirsek oranın genişletilmesiyle ilgili
bir işlem içerisinde olacağız." diye
konuştu. Samsun-Sivas-Kalın de-
mir yolunu yenilediklerini, orada
yük taşımacılığı işlemlerine devam
ettiklerini belirten Uraloğlu, Tür-
kiye'deki hızlı tren hattı ile ilgili
şunları söyledi: "Biz ülkemizde 2
bin 251 kilometre yüksek hızlı
tren ağı tesis ettik. Avrupa'da
6'ncı dünyada da 8'inci yüksek
hızlı tren işletmecisi ülkeyiz. İn-
şallah biz en son Ankara-Sivas'ı
açmıştık. Şimdi hedefimiz, yapım
çalışmaları devam eden yerleri-
miz var, Akdeniz tarafında var,

Kapıkule İstanbul tarafında var,
Ankara-İzmir arasında var. Şimdi
Kırıkkale'den Samsun'a kadar
gelecek olan demir yoluyla ilgili
çalışmalarımızı yürütüyoruz. Ora-
da projelerimizi bitirmiştik. Ya-
tırım programına almıştık. İlk
etapta iç krediyle yapacağımız
işlerden bir tanesidir. Kırıkkale'yle
Çorum arasını yetiştirebilirsek
bu ay veya önümüzdeki aya ama
mutlaka bu sene içerisinde Ço-
rum'a kadar olan yaklaşık 115
kilometrelik kesimin ihalesini
biz yapmış olacağız."

Bakan Uraloğlu, 185 kilomet-
relik Çorum-Samsun demir yolu
ihalesini 2025 yılında planladık-
larını belirterek, "Dolayısıyla Sam-
sun'dan Sarp'a kadar devam ede-
cek olan sahilden geçecek olan
demir yolunun da ana hattı olan
Kırıkkale-Samsun arasındaki de-
mir yolu ihalesini bu sene yapıp
önümüzdeki sene yapım çalış-
malarına da inşallah başlıyoruz.

Samsun'umuz için hayırlı uğurlu
olsun." diye konuştu. Samsun
Büyükşehir Belediyesinin Kara-
deniz'de ilk raylı sistem projesini
hayata geçirdiğini hatırlatan Ba-
kan Uraloğlu, şunları kaydetti:
"Günde 100 bin yolcu taşıyor,
potansiyeli daha da fazla. Onunla
ilgili de işbirliği halinde bu tren
setlerinin temin edilmesi nokta-
sında da Büyükşehir Belediye-
mizde bir işbirliği halinde o süreci
de yürütüyoruz. Bundan dolayı
Samsun'u ben tebrik ediyorum.
Gerçekten modern taşımacılığı
şehrimize, bölgemize kazandırmış
durumda. Tabii Samsun'un ge-
lişmesi ve değişmesine bağlı ola-
rak bu mevcut hat yetmiyor. Şeh-
rin diğer kesimlerine de gitmesi
gerekiyordu. Burada Büyükşehir
Belediyemiz bir çalışma başlat-
mıştı. Sonra beraberce istişare
ederek çalışmayı netleştirdik ve
Kılıçdede'den sahilden başlayıp
Şehir Hastanesine sonra da Kamu

Kampüsü dediğimiz bölgeye gi-
decek olan bir hat üzerinde, yak-
laşık 12,5 kilometrelik bir hat
üzerinde proje olarak mutabık
kaldık. Sonrasında da Büyükşehir
Belediyemizin talebi üzerine biz
de gerekli değerlendirmeleri yap-
tık. Cumhurbaşkanı'mızın ona-
yıyla onun üstlenimini de Bakanlık
olarak biz üzerimize almış olduk
ve bundan sonraki süreci de yine
Büyükşehir Belediyemizle işbirliği
halinde beraberce yürütmüş ola-
cağız. Bu da şehrimize hayırlı
uğurlu olsun."

Kırıkkale'den Samsun'a gelecek
300 kilometrelik Samsun-Ankara
Hızlı Tren Hattı'nın projesinin ta-
mamlandığını belirten Uraloğlu,
bunu yatırım programına aldık-
larını söyledi. Kırıkkale'den Ço-
rum'a kadar olan hattın ihalesini
bu sene yapacaklarına işaret eden
Uraloğlu, "Kalan kısmını da önü-
müzdeki yıl yapacağız. Bir kere
bu, Samsun Limanı'nı bütün Tür-
kiye'ye bağlamanın birinci gerek-
liliğidir. Sadece Samsun Limanı'nı
bütün Türkiye'ye bağlamıyoruz.
Bu hatla Irak'taki, Basra Körfe-
zi'ndeki Faw Limanı'nı, yolu bi-
tirdiğimizde Karadeniz'e de bağ-
lamış olacağız. Yani kendimizi
böyle dar bir koridora hapsetme-
yelim. Tam uluslararası bir kori-
dordan bahsediyoruz ve bu artık
ihale aşamasında, önümüzdeki
sene yapımına başlıyoruz." ifa-
desini kullandı. lSAMSUN-AA

İYİ Parti tarafından 16-17 Kasım'da
"Şiddet ve Şiddetle Mücadele Ça-
lıştayı" düzenlenecek. Şiddetin ne-
denleri, sonuçları ve önlenmesiyle
ilgili toplumsal bilinci artırmak ve
şiddetle mücadeleye ilişkin yasal
tedbirleri tartışmak amacıyla ger-
çekleştirilecek çalıştaya, akade-
misyen, sosyolog, psikolog ve hu-
kukçular ile sivil toplum kuruluş-
larının temsilcileri katılacak. Ça-
lıştayda, şiddet, "Toplumsal Norm-
lar ve Şiddet", "Cinsiyet Temelli
Eşitsizlikler ve Kadına Yönelik Şid-
det", "Çocuğa Yönelik Şiddet ve
Çocukların Korunması", "Ailenin
Korunması ve Aile İçi Şiddet" ile
"Medyadaki Şiddetin Yansımaları
ve Dijital Şiddet ile Mücadele"
başlıklarıyla ele alınarak, çözüm
önerileri oluşturulacak. Çalıştayın
sonuç bildirgesi, bakanlıklar ve
ilgili kurumlara gönderilecek. "Ka-
dına Karşı Uluslararası Şiddetle
Mücadele Günü"nde kamuoyuyla
paylaşılacak bildirge, aynı zamanda
İYİ Partinin şiddetle mücadele po-

litikasını da oluşturacak. İYİ Parti
Genel Başkan Yardımcısı Kevser
Ofluoğlu, AA muhabirine yaptığı
açıklamada, "Çalıştayda şiddet her
boyutuyla ele alınacak, öncelikle
doğası, oluşumu ve bunu artıran,
tetikleyen nedenler ile buna yönelik
tedbirlerin okul öncesi eğitimden
başlayarak çocukların, ebeveynin
bilinçlendirilmesi ve aile içi şiddetin
önlenmesi konuları masaya yatı-
rılacak." dedi. Türkiye'de şiddetin,
"toplumsal bir şiddet nöbeti ve
histeri" şeklinde özellikle kadına
ve çocuğa yönelik devam ettiğini
kaydeden Ofluoğlu, 1 Ocak'tan
bu yana 277 kadın cinayeti işlen-
diğine dikkati çekti. Ofluoğlu,
"Maalesef bu cinayetlerin yüzde
70'e yakını cinayete kurban giden
kadının yakınları tarafından ger-
çekleştiriliyor. Bu süreç içinde
25'de çocuk, eşine şiddet uygula-
yan erkeğin çocuğu da katletme-
siyle hayattan koparıldı. Çocuklar
da bu hedef kitlenin içinde." diye
konuştu. lANKARA-AA

İYİ Parti “Şiddet ve Şiddetle 
Mücadele Çalıştayı” düzenleyecek

FO
TO

Ğ
R

A
F:

 A
A

MİT Başkanı Kalın, Ermenistan ile
Azerbaycan arasında nihai barış an-
laşması yapılmasının Kafkasya'da
kalkınma adına elzem olduğunu
vurgulayarak, kalıcı barışın Azer-
baycan-Ermenistan-Nahçıvan-Tür-
kiye-Avrupa hattı bağlantılarını sağ-
layacağını söyledi. Güvenlik kay-
naklarından edinilen bilgiye göre,
Milli İstihbarat Teşkilatı (MİT) Baş-
kanı İbrahim Kalın, Kalın, 14-15
Eylül'de Azerbaycan'da düzenlenen
Bakü Güvenlik Konferansı'na katıldı.
Yaklaşık 50 ülkenin istihbarat ve
güvenlik bürokrasisi başkanının ka-
tıldığı konferansın bu yılki teması
"Küresel Ulaşım Yollarının Güvenli-
ğine Yönelik Modern Zorluklar" ola-
rak belirlendi. Bölgesel ve küresel
zorlukların ele alındığı konferansta,
MİT Başkanı Kalın, birçok ülkeden
mevkidaşı ile bir araya gelerek ikili
temaslarda bulundu ve güncel ge-
lişmeleri ele aldı. Kalın, Bakü Gü-
venlik Zirvesi oturumunda yaptığı
konuşmada, küresel ortamdaki gü-
ven krizlerine, artan terör tehdidine
ve bunların yol açtığı insani sonuçlara
değindi. İbrahim Kalın, 44 gün süren
savaşın ardından Azerbaycan'ın iş-
galden kurtardığı Karabağ'da hayatın
normalleşmesi yönünde attığı başarılı
adımlara dikkati çekerek, Ermenistan
ile Azerbaycan arasında nihai barış
anlaşması yapılmasının Kafkasya'da
istikrar ve kalkınma adına elzem
olduğunu vurguladı. Tesis edilecek
kalıcı barışın aynı zamanda Zengezur
Koridoru'nun açılması da dahil Azer-
baycan-Ermenistan-Nahçıvan-Tür-
kiye-Avrupa hattı bağlantılarını sağ-
layacağının altını çizen Kalın, hızla
değişen ve giderek kırılgan hale
gelen uluslararası sistemin Ukrayna
ve Gazze'deki savaşlar bağlamında
iki önemli küresel krizle karşı karşıya
olduğuna da değindi. Kalın, Rus-
ya-Ukrayna Savaşı'nın uluslararası
hukuk zemininde yeni bir güvenlik
mimarisinin inşa edilmesiyle çö-
züme kavuşturulması gerektiğini
vurgulayarak, 40 binden fazla Fi-
listinlinin ölümüne yol açan Gaz-
ze'deki savaşın durması için ateş-
kesin bir an önce sağlanmasının
çok gerekli olduğuna ve kalıcı barışı
sağlamanın tek yolunun İsrail işgalini
bitirerek iki devletli çözüm olacağına
dikkati çekti. lANKARA-AA

Uraloğlu: Ülkemizde 2 bin 251 kilometre hızlı tren ağı tesis ettik

umhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdoğan,
Birleşmiş Milletler

(BM) Genel Kuruluna 24 Eylül
Salı günü 14'üncü kez hitap ede-
cek. AA muhabirinin derlediği
bilgilere göre, Cumhurbaşkanı
Erdoğan, başbakanlık görevinde
bulunduğu 2005'te ilk kez BM
60. Genel Kurulu görüşmelerine
katıldı. Erdoğan, Genel Kuruldaki
hitabında, "Her şeyden önce ken-
dini yenileyen, daha demokratik
ve şeffaf, tüm üyelerin ortak ira-
desini temsil kabiliyetine sahip,
uluslararası ihtilafların çözüm
zemini olan, dünya barışının te-
minatı olarak görülen, saygınlığı,
tüm üyeleri tarafından yüceltilen,
daha aktif ve daha dirayetli bir
BM teşkilatı, insanlığın ortak ya-
rarınadır." mesajını verdi. Erdo-
ğan'ın katıldığı sonraki BM Genel
Kurulu ise 2007'deki 62. Genel
Kurul görüşmeleri oldu.

Konuşmasında terörle müca-
dele konusuna vurgu yapan Er-
doğan, "Dünyanın herhangi bir
köşesinde yaşanan terör eylemi
hepimizi hedef alan bir insanlık
suçudur. Sınır tanımayan terörü
lanetliyor, terörün acı tecrübesini
bizzat yaşamış bir ülkenin baş-
bakanı olarak tüm insanlığa yö-
nelik bu tehditle mücadelede da-
yanışma ve daha etkin işbirliği
çağrısını buradan yineliyorum."
ifadelerini kullandı. Erdoğan,
2009'da katıldığı BM 64. Genel
Kurulunda ise BM'nin yapısının
reforme edilmesi gerektiğine dik-
kati çekti. Adil ve katılımcı bir
küresel düzenin kurulması için
Birleşmiş Milletlerin etkinliğinin

artması gerektiğini dile getiren
Erdoğan, şunları söyledi: "Temsil
kabiliyeti güçlendirilmiş, demo-
kratik, şeffaf, adil ve etkin bir
Birleşmiş Milletlerin, küresel barış
ve istikrara daha fazla katkı ya-
pacağına inanıyoruz. Birleşmiş
Milletler, iklim değişikliği, sür-
dürülebilir kalkınma, yoksullukla
mücadele, kadın-erkek eşitliği,
insan hakları ve insan onurunun
korunması konularında, daha et-
kin bir kurum haline gelmelidir.
Bu amaca matuf reform girişim-
lerine tam destek veriyoruz. Fakat
Birleşmiş Milletler sistemindeki
reformun, Güvenlik Konseyi de
reforma tabi tutulmadığı müd-
detçe başarılmış sayılamayacağı
muhakkaktır."

2011'deki BM 66. Genel Ku-
rulunda bölgesel konuları değer-
lendiren Erdoğan, Suriye, Libya,
Somali, Filistin'e ilişkin mesajlar
verdi, Azerbaycan topraklarının
yıllardır süren haksız işgalinin
sona ermesi gerektiğini kaydetti.
Erdoğan, "Karabağ sorununun
bu şekilde çözümsüz kalması asla
kabul edilemez, uluslararası so-
runlara, kangren haline gelmeden
çözümler bulunması, hepimizin
siyasi ve ahlaki sorumluluğudur."
diye konuştu.
"Dünya beşten
büyüktür"

Erdoğan, cumhurbaşkanı sı-
fatıyla ilk kez 2014 yılındaki BM
69. Genel Kuruluna hitap etti.
BM'nin reform ihtiyacını "Dünya
beşten büyüktür" ifadesiyle dile
getiren Cumhurbaşkanı Erdoğan,
şu değerlendirmelerde bulundu:

"Daha fazla gecikmeden, daha
fazla mazlum insan, masum insan
hayatını kaybetmeden, küresel
vicdan daha fazla yaralanmadan,
Birleşmiş Milletler sorunlara ağır-
lığını koymalıdır. Altını çizerek
ifade etmek isterim ki, dünya
beşten büyüktür. Birleşmiş Mil-
letler Güvenlik Konseyi daimi
üyesi 5 ülkenin dünya gerçekleri
ile bağdaşmayacak şekilde Bir-
leşmiş Milletleri etkisiz hale ge-
tirmesi, küresel vicdanın kabul
edebileceği bir durum değildir.
Tüm alınan kararlar, bakıyorsu-
nuz bir ülkenin iki dudağı ara-
sındadır. Eğer 'hayır' derse hayır,
'evet' derse o zaman icraata ge-
çilebiliyor. Filistin'de sadece birkaç
ay içinde 2 binden fazla masum
insan katledilirken, Birleşmiş Mil-
letler beklenen çözümü ürete-
memiştir. Suriye'de 4 yıldır 200
binden fazla kişi katledilirken, 9
milyona yakın insan yer değişti-
rirken, Birleşmiş Milletler yine
etkili çözümler sunamamıştır."
FETÖ'ye karşı uyarı

Cumhurbaşkanı Erdoğan, FE-
TÖ'nün 15 Temmuz 2016'daki
darbe girişiminden yaklaşık 2 ay
sonra BM 71. Genel Kuruluna
katıldı. Burada dost ülkeleri FE-
TÖ'ye karşı önlem almaya çağıran
ve terörle mücadele konusunda
önemli mesajlar veren Erdoğan,
şöyle konuştu: "Bu darbe girişimi,
milletimizin demokrasisine, hü-
kümetine, özgürlüklerine, gele-
ceğine ve anayasal düzenine kah-
ramanca sahip çıkmasıyla bertaraf
edildi. Bu bakımdan milletimle
iftihar ediyorum. Demokrasisine

sahip çıktığı için iftihar ediyorum.
29 gün, gece sabahlara kadar
demokrasi nöbetleri tuttukları
için iftihar ediyorum. Hain darbe
teşebbüsünü canını hiçe sayarak
bedenini tankların önüne siper
ederek engelleyen milletimle if-
tihar ediyorum. Şayet bugün kar-
şınızda bulunuyorsam, milleti-
mizin işte bu cesur ve asil duruşu
sayesindedir. Unutulmasın ki Tür-
kiye’deki darbe girişimi, aynı za-
manda dünya demokrasisine de
yapıldı. Milletimiz o gece darbe
heveslilerine tarihi bir ders ve-
rirken, demokrasiye inanan tüm
halklar için de ilham kaynağı
oldu. Bu yeni nesil terör örgütü,
sadece Türkiye’nin değil, varlık
gösterdiği 170 ülkenin tamamı
için bir milli güvenlik tehdididir.
Diğer bir deyişle, bugün bu Genel
Kurulda temsil edilen ülkelerin
büyük bölümü bu yapılanmanın
tehdidi altındadır. Bu örgüt Tür-
kiye’nin ötesinde tüm dünyayı bo-
yunduruğu altına almak gibi derin
bir zihni sapkınlık içindedir."
"DEAŞ'a karşı elde
edilen en büyük başarı"

Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın
2017'de yapılan BM 72. Genel
Kurulu'ndaki konuşmasında ise
Suriye ve terörle mücadele me-
sajları öne çıktı. "Türkiye, Suriye
ve Irak'taki istikrarsızlıktan bes-
lenen DEAŞ ve PKK gibi bölgenin
en eli kanlı terör örgütleriyle kı-
yasıya bir mücadele içindedir.
Bunun yanında ülkemizin meşru,
demokratik rejimini kanlı bir dar-
beyle değiştirmeye teşebbüs eden
FETÖ terör örgütüyle mücade-

lemiz de devam ediyor." diyen
Erdoğan, Suriye'nin kuzeyinde
başlatılan Fırat Kalkanı Operas-
yonu'nun, bölgenin işgalinden
bu yana DEAŞ'a karşı elde edilen
en büyük başarı olduğunu vur-
guladı. Cumhurbaşkanı Erdoğan,
2018'deki BM 73. Genel Kuru-
lunda, BM'ye yönelik eleştirilerde
bulundu, Filistin meselesini gün-
deme getirdi. "Birleşmiş Millet-
lerin insanlığın barış ve refah
beklentilerini karşılamaktan uzak-
laştığı da bir gerçektir" ifadesini
kullanan Erdoğan BM Güvenlik
Konseyinin sadece veto hakkına
sahip 5 üyenin çıkarlarına hizmet
eden, dünyanın diğer bölgelerine,
yaşanan zulümlere seyirci kalan
bir yapıya büründüğünü belirtti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, şun-
ları söyledi: "Geçmişte Bosna'da,
Ruanda'da, Somali'de, yakın ta-
rihte Myanmar'da, halen Filis-
tin'de yapılan katliamlar hep Bir-
leşmiş Milletler Güvenlik Konse-
yinin gözü önünde gerçekleş-
miştir. Filistinlilere uygulanan
zulme ses çıkarmayanların, onlara
yapılan yardımları kısma konu-
sundaki gayretleri sadece zalim-
lerin cesaretini artırmaktadır.
Tüm dünya arkasını dönse bile,
Türkiye olarak biz mazlum Filis-
tinlilerin yanında yer almaya, ilk
kıblemiz Kudüs'ün tarihi ve hu-
kuki statüsüne sahip çıkmaya
devam edeceğiz." Cumhurbaşkanı
Erdoğan, 2019'daki BM 74. Genel
Kurulu'nda ise düzensiz göç so-
rununu "Aylan bebek" örneğiyle
anlattı. Genel Kurula 190 ülkeden
üst düzey katılım sağlanması
bekleniyor. lANKARA-AA

C

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 14’üncü kez Birleşmiş
Milletler Genel Kuruluna hitap edecek

Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan, bugüne
kadar 4'ü başbakanlığı

döneminde olmak üzere
13 kez Birleşmiş Milletler
Genel Kuruluna katıldı.
Erdoğan, 24 Eylül Salı
günü bir kez daha BM

kürsüsünden mesajlarını
uluslararası kamuoyuyla

paylaşacak.
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umhurbaşkanı Yar-
dımcısı Cevdet Yıl-
maz,  "Türkiye Bu-

luşmaları" etkinliği kapsamında
geldiği kentte, AK Parti Kütahya
İl  Başkanlığınca  düzenlenen
basın  toplantısında, milletve-
killeriyle Kütahya'nın dört bir
tarafına yayılarak halkın sesini
dinlediklerini söyledi. AK Par-
ti'nin sadece seçim zamanı sa-
hada yer alan bir parti olma-
dığını belirten Yılmaz, her za-
man millete kulak verdiklerini
dile getirdi. Cevdet Yılmaz, AK
Parti'nin milletin kurduğu bir
parti olduğunu vurgulayarak,
şöyle devam etti: "Milletin de-
ğerleri  bizim değerlerimizdir,
sorunları bizim sorunlarımızdır.
Biz  de  bu  sorunlara  çözüm
üretmek  için gayret eden bir
kadroyuz. Bu anlamda bu ça-
lışmanın hayırlı olmasını dili-
yorum.  Türkiye'nin  dört  bir
yanında  aynı  çalışmayı  yapı-
yoruz. Bütün bunların sonuçları
politikalarımıza, planlarımıza,
projelerimize elbette yansıya-
caktır. Diğer taraftan partimiz
bir kongre sürecine girmiş du-
rumda.  Bir  değişim  sürecine
girmiş durumda. Yine bunun
altını özellikle çizmek istiyorum.
AK Parti istikrar içinde değişen
bir partidir, istikrar içinde de-
ğişimi  yakalayan  bir  partidir.
Bir yandan belli sabiteleri, mut-
laka zaman içinde değişmeyen
ilkeleri  olan,  bir  yandan  da
dünyanın, ülkemizin değişim-
lerini çok dikkatle takip eden
ve bunlara da hızla cevap veren
bir  partidir.  Bunun  altını  da
özellikle çizmek istiyorum. Kon-
gre  sürecimiz  de  bunun  bir
fırsatıdır. Kongre sürecinde yine
yenilenerek  tazelenerek  ama
hafızamızı  da  sürekliliğimizi
de  koruyarak  geleceğe  yürü-
yeceğiz."
Delege seçimlerinin başla-

dığını anımsatan Yılmaz, Tür-

kiye  Buluşmaları'nın  kongre
süreci içinde önemli bir zemin
teşkil ettiğini aktardı. Yılmaz,
Kütahya'nın farklı medeniyet-
lere ev sahipliği yapmış kadim
bir kent olduğunu anlatarak,
"Kütahya, tarihimizde çok par-
tili demokrasiye geçerken rah-
metli Adnan Menderes'in Baş-
bakanlığına giden yolu açan
bir ilimiz. Kütahya milletvekili.
Dolayısıyla bu da Kütahya'nın
tarihinde ayrı bir onur, şeref
sayfası.  Bunun  da  üzerinde
durmak istiyorum. Bugün 17
Eylül.  Rahmetli  Menderes'in
ve arkadaşlarının idam edili-
şinin 63. yılı. Bu vesileyle Ad-
nan Menderes'i  ve  yol  arka-
daşlarını  rahmetle, minnetle
anıyorum.  Özellikle  Kütah-
ya'da  bu  anmanın  çok  daha
anlamlı olduğunu düşünüyo-
rum." ifadesini kullandı.
Bu akşam AK Parti Kütahya

İl Başkanlığınca düzenlenecek
Adnan Menderes'i anma prog-
ramına da katılacağını belirten
Yılmaz,  "Bu  aşamada  şunu
ifade  etmek  isterim.  Adnan
Menderes'i, Fatin Rüştü Zor-
lu'yu ve Hasan Polatkan'ı anar-

ken, bıraktıkları mirası gelecek
nesillere aktarma sorumlulu-
ğumuzu da hatırlatmak iste-
rim. İnşallah bu anma prog-
ramları  bunlara  vesile  olur.
Gelecek  nesillere,  bu  siyasi
tecrübeyi  aktarmaya  vesile
olur."  diye  konuştu.  Cevdet
Yılmaz, gün içinde iş dünya-
sıyla da bir araya gelecekleri-
nin altını çizerek, kentin eko-
nomisini,  yatırım  fırsatlarını
konuşacaklarını kaydetti.
Kütahya'nın, Türkiye'nin sa-

nayileşme  açısından  en  ileri
illerinden biri olduğunu dile
getiren Yılmaz, sözlerini şöyle
sürdürdü: "Ürettiği katma de-
ğerde  sanayinin  payı  yüzde
40'ın üzerinde. Türkiye'nin ne-
redeyse iki katı, ortalamasına
baktığınız zaman. Yine termal
kaynaklarıyla turizmden ter-
mal  seraya  varıncaya  kadar
ciddi potansiyelleri var. Ayrıca
madencilikte çok önemli tabii
kaynaklara sahip. Bütün bun-
ları  biliyoruz.  Bu  çerçevede
seramik ve porselen sektörün-
deki  lider  illerden  biri  olma
konumunun altını çizmek is-
terim. Endüstrinin çeşitlendiği

çok güçlü bir vilayetimiz. İh-
racatta da çok iyi bir perfor-
mans gösteriyor."
Yılmaz,  Kütahya'nın  refa-

hının  artması  için  çalışmaya
devam  edeceklerini  vurgula-
yarak, "Bütün coğrafyalarımızla
farklılıklarımızla  biriz,  bera-
beriz ve güçlü bir millet olarak
geleceğe  yürüyoruz.  Türkiye
Yüzyılı'nı 85 milyon hep birlikte
inşa ediyoruz. Bunu bozmaya
çalışanlara, birliğimize, bera-
berliğimize  kastetmeye  çalı-
şanlara da hiçbir zaman fırsat
vermeyeceğimizi Kütahya'dan
bir kez daha güçlü bir şekilde
ifade etmek istiyorum. Mille-
timiz  geçmişte  olduğu  gibi
önümüzdeki dönemde de ro-
tamızı  çizmeye  devam  ede-
cektir. Siyasetimizi belirlemeye
devam edecektir. Kütahya, AK
Parti'nin  yeni  dönemine  de
yine damgasını vuran, en bü-
yük desteği ortaya koyan ille-
rimizden biri olacaktır. Buna
da yürekten  inanıyoruz." gö-
rüşünü paylaştı. Bu arada Yıl-
maz,  toplantı  öncesinde  Kü-
tahya Valisi Musa Işın'ı ziyaret
etti. lKÜTAHYA-AA
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Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, "AK
Parti istikrar içinde değişen bir partidir, istikrar
içinde değişimi yakalayan bir partidir." dedi.

CEVDET YILMAZ: AK PARTİ
istikrar içinde değişen bir partidir
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TBMM  Başkanı  Numan  Kur-
tulmuş,  1960  askeri  darbesi
sonrası  idam  edilen merhum
Başbakan  Adnan  Menderes,
Dışişleri  Bakanı  Fatin  Rüştü
Zorlu ve Maliye Bakanı Hasan
Polatkan'ı andı. Kurtulmuş, sos-
yal medya hesabından yaptığı
paylaşımda,  demokrasiye  ya-
pılan  en  acımasız  müdahale-
lerden biri olan 27 Mayıs dar-
besinin akabinde Adnan Men-
deres, Fatin Rüştü Zorlu ve Ha-
san Polatkan'ın hayattan kopa-
rılışlarını  hiçbir  zaman  unut-
madıklarını, vefatlarının yıl dö-
nümünde rahmetle ve saygıyla
andıklarını  belirtti.  27  Mayıs

darbesinin yalnızca o dönemin
hükümetine değil, aynı zaman-
da milletin istikbaline, demok-
rasiye  olan  bağlılığına  ve  öz-
gürlüğüne de kastettiğini vur-
gulayan Kurtulmuş, şu ifadeleri
kullandı:"Menderes  ve  arka-
daşlarını  hedef  alan  zulüm,

bize demokrasinin, millet  ira-
desinin  ve  hukukun  üstünlü-
ğünün ne kadar kıymetli oldu-
ğunu bir kez daha hatırlatıyor.
Aziz milletimiz, halkın iradesini
hiçe  sayan,  sandıkta  verilen
yetkiyi gasbeden bir avuç dar-
beciyi vicdanında mahkum et-

miş, Menderes ve yol arkadaş-
larını ise daima hayırla anmak
üzere kalplerine kazımıştır. Bu-
gün ve bundan sonra bizlere
düşen; o gün yaşanan acıları
ve yapılan zulümleri unutma-
dan, demokrasimizi daha da
ileriye taşımak, millet egemen-
liğini her zaman en üstte tut-
mak  ve  bir  daha  asla  böyle
karanlık günlerin yaşanmasına
izin vermemektir. Adnan Men-
deres  ve  dava  arkadaşlarını
bir kez daha rahmetle, saygıyla
anıyor, verdikleri mücadelenin
milletimizin hafızasında daima
yaşatılacağına yürekten inanı-
yorum." lTBMM-AA

TBMM Başkanı Kurtulmuş, idam edilen
Menderes, Zorlu ve Polatkan’ı andı

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

Sosyal medya üzerinden top-
lanan  bağışları,  DEAŞ  ve  El-
Kaide üyelerinin eş ve çocuk-
larının  da  bulunduğu  Suri-
ye'deki  kamplara  aktararak,
terör örgütlerine finansal destek
sağladıkları belirlenen 5 şüpheli
İstanbul'da  düzenlenen  ope-
rasyonla yakalandı. Terör ör-
gütü DEAŞ ve El-Kaide adına
faaliyet yürüterek, sosyal med-
ya  üzerinden  toplanan  yar-
dımlarla  terör  örgütlerine  fi-
nansal destek sağladıkları be-
lirlenen 5 şüpheli, İstanbul'da
yakalandı. İstanbul Terörle Mü-
cadele Şube Müdürlüğü ekip-
leri, terör örgütü faaliyetlerinin
deşifre edilmesi ve finans kay-
naklarının tespitine yönelik ça-
lışmalarını  sürdürüyor. Çalış-
malar  kapsamında  terör  ör-

gütleriyle bağlantılı sosyal med-
ya  hesaplarını  da  inceleyen
ekipler, bazı şüphelilerin, Su-
riye'deki  ihtiyaç  sahiplerine
ulaştıracaklarını bahane ederek
"kış aylarında soba ve yakacak
yardımı", "Kurban Bayramı'nda
küçükbaş hayvan kesimi yar-
dımı" ile "kamplarda kalan ai-
lelere destek" gibi ilanlar ver-
diklerini belirledi. Ekipler, DEAŞ
ve  El-Kaide  terör  örgütleri

adına  faaliyet  yürüten  veya
örgüt adına faaliyette bulunan
zanlıların, sosyal medya üze-
rinden verilen bu yardım ilan-
larını, Suriye'deki PKK/YPG si-
lahlı  terör örgütünün kontro-
lünde olan Hol kampında kalan
eş ve çocuklarının da aralarında
bulunduğu örgüt üyelerine para
aktarılması amacıyla yaptıklarını
tespit etti. İhtiyaç sahiplerinin
görsellerinin de  yer  aldığı  bu

ilanlar aracılığıyla dinin istismar
edildiği  anlaşıldı.  Ekipler,  bu
ilanlarda bağışları dolar ve krip-
to  para  olarak  da  talep  eden
şüphelilerin, sosyal medyadaki
yardım ilanları üzerinden top-
lanan bağışlarla terör örgütüne
finansal  destek  sağladıklarını
ortaya çıkardı. Ekipler, kimlikleri
belirlenen 5 şüpheliyi, düzen-
ledikleri eş zamanlı operasyon-
da 5 adreste gözaltına aldı. Ad-
reslerde yapılan aramalarda ise
çok sayıda dijital materyal ele
geçirildi. Emniyetteki  işlemle-
rinin  ardından  adliyeye  sevk
edilen şüphelilerden 2'si çıka-
rıldıkları hakimlikçe tutuklandı.
Biri hakkında konutu terk et-
meme şeklinde olmak üzere 3
şüpheliye  ilişkin  adli  kontrol
tedbiri alındı. lİSTANBUL-AA

Sosyal medyadan ‘yardım ilanı’ vererek toplanan
bağışları DEAŞ ve El-Kaide’ye aktardılar
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1869’da Leh asıllı olup ilk adı Konstanty
Borzęcki  (10  Nisan  1826  -  9  Ekim
1876) Mustafa Celâleddin Bey (Nazım
Hikmet’in anne tarafından büyük dedesi)
Fransızca bir  eser neşreder  ve Sultan
Abdülaziz  Han’a  ithaf  eder:  “Eski  ve
Modern Türkler”. Eserin özgün adı “Les
Turcs Anciens et Modernes”.

Lehçe,  Fransızca,  Almanca,  Rusça  ve
Latinceyi  iyi  düzeyde  bilen  ve  konuşan
Mustafa Celâleddin Bey bu eserinde Türk-
çenin ne kadar zengin bir dil olduğunu or-
taya koymuş; Türkçenin diğer dillere değil,
diğer dillerin Türkçeye ihtiyaçları olduğunu,
Türkçenin  Asya  ve  Avrupa’ya  yayılmış,
geniş  coğrafyada  bulunan  Türklerin  bü-
yüklüğünü gösterdiğini anlatmıştır.

Fransız  İhtilali’nin  tesiriyle  Osmanlı
münevverleri 1860-70 yıllarında “Türk-
çülük” fikrini tartışmaya başlamışlar, bu
tartışmalardan İsmail Gaspıralı da etki-
lenmiş  ve  ilk  defa  1874’te  İstanbul’a
gelen Gaspıralı, Türkçülüğü evvelâ “dilde
birlik”  fikri üzerinden yürütmeye çalış-
mıştır. 1883’te Kırım, Bahçesaray’da Türk-
çe-Rusya “Tercüman” gazetesini çıkararak
“dilde birlik” konusunda ciddi makaleler
ele almıştır. Tercüman gazetesi,  yayına
başladıktan sonra yirmi yıl içinde bütün
Türk  dünyasında  yaygınlık  kazandı  ve
geniş bir etki alanına ulaştı. Onun dilde
birlik idealini şu cümlesiyle özetleyebiliriz:
“Dersaadet'in  hamal  ve  kayıkçılarına,
Çin'deki Türk devecilerine ve çobanlarına
gazeteyi tanıtmıştır. Kazan'da, Sibirya'da
olduğu  gibi  Tebriz  ve  Horasan'da  da
Bahçesaray dilini öğrenmeye meyil do-
ğurmuştur.”

Gaspıralı, İttifaq-i Müslimîn'in (İslam
Birliği) kurucularından biridir; 1907'de
kurulan birlik Rus İmparatorluğu'ndaki
Müslüman Türk münevverleri birleştir-
miştir.

Ziya Gökalp  “Türkçülüğün Esasları”
adlı eserinde “Tercüman gazetesini Şimal
Türkleri olduğu kadar Şark Türkleri ve
Garp Türkleri de anlardı. Bütün Türklerin
aynı lisanda birleşmesinin kabil olduğuna
bu gazetenin vücûdu canlı bir delildir.”
der. Buradan da anlaşılacağı üzere Gas-
pıralı İsmail sağlığında “dilde birlik” he-
define ulaşmıştır.

“Osmanlı Devleti’nde II. Meşrutiyet ilan
edildikten sonra alfabe tartışmaları artarak
devam  etmiştir.  Arnavutluk’ta  2-8  Eylül
1909 tarihinde Latin alfabesine geçilmesine
karar verilmiştir10. Türk aydınlarının bir
kısmı siyasi, dini ve kültürel bağın kaybo-
lacağı düşüncesiyle bu karara karşı çıkmış,
hatta Şeyhülislam tarafından sakıncalı bir
karar olduğuna dair bir fetva yayımlanmıştır.
Ancak, Hüseyin Cahit, Celal Nuri, Abdullah
Cevdet ve Kılıçzade Hakkı Bey başta olmak
üzere  batıcılık  düşüncesine  mensup  bir
grup aydın ise Arnavutların Latin alfabesine
geçişini, coşkuyla desteklemiştir. Örneğin
Hüseyin Cahit, Arnavutları Latin alfabesini
benimsedikleri  için kutlayarak Türk  top-
lumuna örnek olmasını temenni etmiştir.”
(Tanin, 7 Kanun-ı Sani, 1910)

“13.  ve  15.  yüzyıllar  arasında  doğal
lehçeleşmeye  bağlı  olarak  Eski  Türkiye
Türkçesi, Harezm Türkçesi, Kıpçak Türkçesi
ve 15. yüzyıldan sonra da Çağatay Türkçesi
gibi doğal lehçeler gelişmiştir; ancak 16.
yüzyıldan sonra Osmanlı sahası ve devamı
olan Türkiye Türkçesi dışında kalan leh-
çelerin birçoğu Ruslar tarafından bilinçli
bir şekilde yapay olarak oluşturulmuştur.
Doğal gelişmesi içerisinde Türk yazı dil-
lerinin bugün en fazla 6-7 olması bekle-
nirken, uygulanan dil politikaları  ile bu
sayı yirmiye ulaşmıştır. Hatta son yapılan
çalışmalarda bu sayının kırkı aştığı ifade
edilmektedir. Bu yapay oluşumun tarihî
sürekliliği Kazan’ın ve Astrahan’ın Ruslar
tarafından  işgaliyle  başlar,  1880-1890’lı
yıllar arasında Türkistan’ın tamamen işgal
edilmesiyle  devam  eder  ve  1917  Ekim
Devrimi’nden sonra daha da şiddetlenir.”
(Rusya’da  Yaşayan  Türklerin  Konuşma
Dillerinin Yazı Diline Dönüştürülme Süreci
ve  Ötekileştirme  Ekseninde  İzlenen  Dil
Politikaları, Süleyman Kaan Yalçın)

I. Dünya Savaşı sırasında Çarlık Rusya
yıkıldıktan sonra, Azerbaycan Türkleri de
28 Mayıs 1918’de, Mehmet Emin Resul-
zâde önderliğinde Azerbaycan Cumhuri-
yeti’ni kurmuştur. Ardından Azerbaycan’da
1919 yılında Maarif Vekâletinin bünyesinde
bir alfabe kurulu oluşturularak, Latin al-
fabesi esasına dayalı “Son Türk Elifbası”
adıyla  bir  alfabe  hazırlanmıştır.  Fakat
devrin  siyasi  ve  sosyal  koşulları  gereği
uygulamaya geçilememiştir. (Azerbaycan’ın
Latin  Alfabesine  Geçişinin  Türkiye’deki
Alfabe Tartışmalarına Etkisi, Fahri Kılıç)

Azerbaycan’ın 27 Nisan 1920’de Sovyet
Sosyalist Cumhuriyetler Birliği’nin parçası
olmasının ardından Latin esasına dayanan
alfabe 1922 yılından itibaren Arap alfabesi
ile birlikte kullanılmaya başlanmıştır. Azer-
baycan’ın Latin Alfabesini uygulamaya baş-
laması  Türkiye’nin  alfabe  değişikliğine
örnek teşkil etmiştir. “1926 I. Bakü Türkoloji
Kongresi”nde  alınan  “Tüm  Türkler  İçin

Latin  Alfabesine Geçme”  kararı  ile  Türk
devletleri  arasında  kültürel  bağı  güçlen-
dirme düşüncesi Türkiye’de Latin alfabesinin
kabulünde  etkili  olmuştur.  Türkiye’de  1
Kasım  1928’de  “Latin  Harfleri  Kanunu”
kabul edilmiştir.

Sibirya’daki Türk boylarından biri olan
Sahalar,  1917  yılında  Türk  dünyasında
Latin  alfabesini  ilk  kullananlar  olmuştu.
Aynı bölgede Tuvalar da uzun süre Moğol
alfabesini kullanmış ve 1930’da Latin al-
fabesine geçmiştir. 

Rusya’da  Türk  boylarına  uygulanan
alfabe dayatması, 1930 yılında Stalin’in
Arap  alfabesinden  sonra  geçilen  Latin
harflerini yasaklaması ve savunucularını
da birer birer yok etmesiyle başlar. 1937
kıyımıyla Kiril harfleri Gürcü ve Ermeniler
dışındaki tüm halklara zorla kabul ettirilir
ve 1940’ta da tüm Türk boylarının bu al-
fabeye geçmesi tamamlanır.

3 Kasım 2023’te Kazakistan’da “Türk
Devri” temasıyla düzenlenen “Türk Dev-
letleri Teşkilatı, Devlet Başkanları Konseyi
10.  Zirvesi”nde  Cumhurbaşkanı  Recep
Tayyip  Erdoğan’ın  bir  süredir  üzerinde
çalışılan  ‘‘Ortak  Türk  Alfabesi’’  ile  ilgili
değerlendirmeleri  heyecan  yaratmıştı.
Türk dünyasının ortak dil, kültür ve tarihe
dayalı beşerî ilişkilerini artırmak ve yük-
seköğretim  alanında  iş  birliğini  güçlen-
dirmek için çalıştıklarını vurgulayan Er-
doğan, “Özellikle birlik ve beraberliğimizin
güçlenmesi için dil birliğinin önemi orta-
dadır.  İlk  adım alfabe  birliğinin  sağlan-
masıdır. Bu konuda Cumhurbaşkanlarının
desteği  çok  önemli.  Yükseköğretim Ku-
rulumuz tarafından, sekretaryamıza iletilen
önerilerin siz değerli kardeşlerim tarafından
en iyi şekilde değerlendirileceğine inanı-
yorum.” ifadelerini kullandı.

Ortak Türk Alfabesi ile ilgili ilk girişimler
1991 yılında hayata geçmeye başlamıştı.
Türk  dillerindeki  asli  sesleri  esas  alan
sistem üzerindeki çalışmalar, o zamanki
adı  “Türk Şurası”  olan  “Türk Devlet  ve
Toplulukları Dostluk-Kardeşlik ve İş birliği
Kurultayı”nda  devam  etti.  21-23  Mart
1993 tarihlerinde Antalya’da yapılan top-
lantıda, Türk Cumhuriyetlerinin  alfabe-
lerine  eksik  harflerin  eklenmesi  ortak
karar olarak kabul edildi. 

Merkezi,  Kazakistan'ın  başkenti  Asta-
na'da bulunan Uluslararası Türk Akademisi
ve  Türk  Dil  Kurumu  iş  birliğinde  9-11
Eylül tarihlerinde Azerbaycan’ın başkenti
Bakü'de yapılan Türk Dünyası Ortak Alfabe
Komisyonunun 3. toplantısında 34 harften
oluşan “Ortak Türk Alfabesi” önerisi kabul
edildi.  Bu  kabul  ve  uzlaşma,  tüm  Türk
dünyasını  sevindirdi  ve heyecanlandırdı.
İsmail Gaspıralı’nın “Dilde, fikirde, işte bir-
lik!” şiarıyla Türk dünyasını ortak bir edebî
dil ve kimlik etrafında birleştirme hayalinin
ilk  adımını  gerçekleştiren  Türk  Dünyası
Ortak Alfabe Komisyonunu tebrik ederim.

İlki  26 Şubat  1926’da Azerbaycan’ın
başkenti Bakü’de Samet Ağamalıoğlu baş-
kanlığında “Birinci Türkoloji Kurultayı”nda
yapılan “Türk Dünyası Ortak Alfabe” ça-
lışmalarının yaklaşık yüz yıl sonra başarıyla
tamamlanmış olmasından dolayı mutluyuz.
Bakü Türkoloji Kurultayı Türk halklarının
tarihi, edebiyatı, dili, alfabesi ve kültürüne
dair önemli kararların alındığı bir dönüm
noktasıydı. Sovyet rejiminin Kiril alfabesi
konusunda baskısına güçlü bir tepki olarak
düzenlenen kurultay, Sovyetlerde yaşayan
Türkler, dilbilimciler, bilim adamları, ta-
rihçiler, şairler, yazarlar ve mütefekkirlerden
oluşun yüzü aşkın temsilciyle gerçekleşti
ve  kültürel  birliğin  sağlanması  adına
tarihe damgasını vurdu. Sovyetlerin 1937-
1940 yıllarında Türk boylarını ve toplu-
luklarını birbirinden koparmak  için her
birine  birbirinden  farklı  Kiril  alfabesi
kabul ettirmiş olması Türk millî kimliğine
ve birliğine yapılan en büyük suikasttır.
Kurultayda  alınan  ortak  alfabe  kararı
Sovyet baskısıyla kesintiye uğradı ve yak-
laşık yüz yıl sonra, bugün sağlanan uz-
laşmayla yeniden hayata geçiriliyor.

Ortak Türk Alfabesi, aziz Türk milletinin
ruh ve gönül birliği, millî kimliği için çok
önemli olan ses, sesbirimi (fonem), mana
ve  imla ortaklığı  için de  çok önemli bir
adımdır. Türkiye alfabesinde kadim Türk
seslerini ve anlamını yüklenmiş kelimeleri
ifade edecek harflerin eksikliği nedeniyle
büyük Türk coğrafyasında binlerce yıldır
kullanılan  sayısız  kelimemiz  maalesef
Türkçe sözlüklerde yer bulamamış, zamanla
unutulmuş ve kaybolmuştur. Türk devlet-
lerinde halklar birbirini anlarken aydınlar
birbirini anlamaz hâle gelmiştir. Türkiye
alfabesinin 29 harften 34 harfe çıkması,
Türk dünyasındaki ortak kelimelerimizin
Anadolu’da yeniden canlanmasını sağla-
yacaktır. Sözlüklerimiz yeniden yazılacak
kelime varlığımız nihayet bütün zenginli-
ğiyle ortaya çıkacaktır.
Ortak Türk Alfabesi uzlaşması, Avru-

pa’da  ve  Türkistan’da  (Asya)  geniş  bir
coğrafyada  yaşayan  Türk  milleti  için
tarihî, siyasî ve kültürel bağlamları olan
büyük bir başarıdır.

MURAT 
ERTAŞ

www.ittifakgazetesi.com

Ortak Türk Alfabesi ve ortak şuur
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Dünyanın en eski askeri bandolarından
biri olarak kabul edilen Mehter, Türk
kahramanlığının ve Türk egemenlik an-
layışının bir örneği olarak bugün hala
varlığını sürdürüyor. Milli Savunma Ba-
kanlığına bağlı Yönetim Hizmetleri Genel
Müdürlüğü Kültür ve Sanat Daire Baş-
kanlığı bünyesinde faaliyetlerini sürdüren
Mehteran Birlik Komutanlığı, mehter
kültürünü aslına uygun yaşatıyor. AA
muhabirinin Mehteran Birlik Komutan-
lığından derlediği bilgilere göre, dünyanın
en eski askeri bandolarından biri kabul
edilen Mehter, Türk kahramanlığının ve
Türk egemenlik anlayışının bir örneği
olarak bugün hala varlığını sürdürüyor.
1289'da Anadolu Selçuklu Hükümdarı
2. Gıyasettin Mesut'un Osmanlı Devleti'nin
kurucusu Osman Gazi'ye beylik yetkisi
vermesini temsilen tuğ, sancak ve davul
göndermesi, mehterin ilk örneklerinden
biri olarak bilinse de geçmişi daha eskilere
dayanıyor. Türk askeri müziğinin varlığına
dair ilk belgeler, Orhun, Göktürk ve Şine-
Usu yazıtlarında görülmekte ve bu ya-

zıtlarda davul, kös, askeri bando, sancak
ve tuğ kelimelerine rastlanmakta. Mehter,
savaş meydanlarında icra ettiği müzikle
bir yandan vatan yolunda görev alan as-
kerlerin milli ve manevi duygularını kuv-
vetlendirip onlara moral verirken, diğer
yandan da düşmana korku salmasıyla
biliniyor. Mehter, bunun yanı sıra sa-
rayda ve halkın huzurunda icra ettiği
müziklerle de Türk müzik kültüründe
önemli bir yere sahip. Yeniçeri Ocağı

ile birlikte 1826 yılında 2. Mahmut ta-
rafından kapatılan, 1914'te yazar Celal
Esat Arseven ve Askeri Müze Müdürü
Ahmet Muhtar Paşa'nın çabalarıyla Har-
biye Askeri Müzesi'nde yeniden faali-
yetlerine başlayan Mehter, 1. Dünya
Savaş yıllarında dönemin Harbiye Nazırı
Enver Paşa tarafından ordu birliklerinde
kısa soluklu da olsa yeniden kuruluyor.
1914'te kurulan Askeri Müze Mehteri,
1935'te dönemin Milli Savunma Bakanı

Zekai Apaydın tarafından aslına uygun
olmaması nedeniyle kapatılıyor. Bu-
günkü Mehter ise Genelkurmay Baş-
kanlığının isteği üzerine yapılan araş-
tırmalar neticesinde Askeri Müze bün-
yesinde 1953'te kuruluyor. Bugünkü
haliyle Mehter, 18'inci yüzyıl Osmanlı
dönemini temsil ediyor.
Bağımsızlık, devlet ve
İslamiyet'i temsilen 3 sancak

Tamamı Türk Silahlı Kuvvetleri per-
sonelinden teşkil edilen Mehteran bün-
yesinde, mehter müziğini icra eden mü-
zisyenlerin yanında bir de "Tuğ Takımı"
bulunuyor. Mehteran Birliğinin komutanı
"Emir-i Alem" olarak adlandırılıyor ve
Emir-i Alem, Mehteran Birliği bünyesin-
deki Tuğ Takımı ve müzisyenleri komuta
ediyor. Mehterde bulunan ve ordunun
onur timsali olan sancaklardan kırmızı
sancak devleti, yeşil sancak İslamiyet'i,
beyaz sancak ise bağımsızlığı temsil
ediyor. 2,5 metre uzunluğundaki tuğların
başlığının her iki tarafında at kılından

yapılmış püskül bulunuyor. Mehterin
müzik yönetimini yapan kişiye, mehterbaşı
adı veriliyor. Müzisyenler ise çevgan ile
zurna, boru, nakkare, zil, davul ve kös
olmak üzere yedi gruptan oluşuyor. Meh-
ter konser düzeni de Türk bayrağına
atıfta bulunacak şekilde hilal şeklinde
kuruluyor. Hilalin ortasındaki kös ise
Türk bayrağındaki yıldızı temsil ediyor.
Yurt içi ve yurt dışında
faaliyetlerini sürdürüyor

18'inci yüzyıl Osmanlı Devleti dönemi
mehterini temsil eden, icra ettiği müzikle
asırlar boyunca zaferi müjdeleyen ve
Türk milletinin kıtalara yayılan sesi
olan Mehteran Birliği, günümüzde Milli
Savunma Bakanlığı Yönetim Hizmetleri
Genel Müdürlüğü Kültür ve Sanat Daire
Başkanlığı bünyesinde faaliyetlerini sür-
dürüyor. Mehteran Birliği, halen konuşlu
olduğu Harbiye Askeri Müzesi'nde, haf-
tanın 6 günü konser vermekle birlikte
yurt içi ve yurt dışında da faaliyetlerini
sürdürüyor. lANKARA-AA

Mehteran Birlik Komutanlığı, mehter kültürünü aslına uygun yaşatıyor

ryanizade Ahmet Esat
Efendi Camii; İstanbul Bo-
ğazı'nın Anadolu yakasın-

da Kuzguncuk sahilinde 1850 tari-
hinde Üryanizade Ahmet Esat Efendi
tarafından inşa ettirilmiştir. Adını
banisi Üryanizade Ahmet Esat Efen-
di’den alır. Bu yapı bir ahşap köşk
görünümünde olan bir camidir.
1878-1889 yılları arasında on
bir yıl Sultan II. Abdülhamit
Dönemi'nin Şeyhülislam'ı
olarak görev yapan Ah-
met Esat Efendi, 1813'de
İstanbul Eyüp'te doğ-
muştur. Babası Ahmet
Sait Efendi, sultan II.
Mahmut Dönemi'nde
Kadılardandır.
Cami 40 günde
tamamlandı

Ahmet Esat Efendi'de
İstanbul Kadılığı, Ana-
dolu Kazaskerliği, Rumeli
Kazaskerliği, Ayan Meclisi
Üyeleri ve son olarak Şey-
hülüslamlık gibi devletin önemli
kademelerinde önemli görevlerde
bulunmuştur. 1889 yılında vazife-
sinin başındayken vefat eden Esat
Efendi doğduğu yer olan Eyüp'te
Eyüp Cami'nin güneyinde bulunan
türbesine defnedilmiştir. Onun ya-
digarı olan bu şirin caminin "40
günde tamamlandığı" rivayet edilir.
Fevkani olan yapının alt katı kayık-
hane olarak taştan yapılırken üstte
bulunan mescit ise ahşaptan yapıl-
mış. Caminin mimarı planı dikdört-
gendir. Cami etrafı çevreleyen av-
lunun kuzeydoğusunda yer alır. Av-

luya güneydoğuda
cadde üzerinden gi-

riş düzenlenmiştir. İki
yanı tuğla örgülü üst

üste kırma çatılı bu giriş
kapısı üzerinde Latin harfli

bir kitabe yer alır ki burada caminin
yapım yılı için yazan 1860 yılı dik-
kati çeker. Ancak bazı kaynaklar da
caminin yapım yılı olarak 1889 yılı
gösterilir.
Denize bakan
pencereler

Girilen avludan camiye yöneldi-
ğimizde cami girişinin önünde bu-
lunan dikdörtgen sundurmaya mer-
divenle çıkarak ulaşırız. Avludan
beş basamak kadar yükseltilmiş olan

bu sundurmanın üzeri tek yöne
eğimli ahşap bir çatı bulunur. Üzeri
sıvalı ve beyaz badanalı olan bu
bölüm, düz bir silme ile bitirilmiş.
Hemen üzerinde yükselen mescit
bölümü ise açık sarı boyalıdır. Cami,
giriş cephesi ve denize bakan cep-
hede yer alan pencereler vasıtasıyla
aydınlatılmış. Giriş cephesinde düz
atkılı yüksek üç pencereye karşılık
denize bakan cephesinde iki kat
şeklinde üçer pencere mevcut.  Ge-
rek mihrabın yer aldığı güneydoğu
ve gerekse kuzeydoğu cephesinde
ise pencere bulunmaz.
Bodur ve süslü minare

Caminin en ilginç özelliği hiç
kuşku yok ki caminin kuzeybatı kö-

şesinde gördüğümüz minaresidir.
Böylesi şirin bir camiye de böylesi
şirin bir minare yakışırdı ancak. Bo-

dur gövdeli olan minarenin minicik
bir köşk biçimindeki şerefesi baklava
motifleriyle süslü. Şerefenin üst kıs-
mında kademeli kaş kemerler, ara
dolgularda ise beş kollu yıldızlar
bulunurken daha üst  tarafında geo-
metrik şekiller ve köşelerde yap-
raklar bulunur. Şerefeyi sekiz kenarlı
kurşun bir külah tamamlar. Camiden
içeri girdiğimizde önce girişin hemen
karşısında bulunan ahşap korku-
luklarla çevrili zemin kat mahfili
karşılar bizi. Deniz cephesine bakan
kuzeybatı bölümünde düz atkılı bir
açıklıkla geçilen bölüm son cemaat
yeri niteliğinde düzenlenmiş bu bö-
lümün hemen üzerinde Kadınlar
Mağfili yer alır. İbadet mekanı son
derece sadedir. Öyle ki duvarlarda
yer alan kalem işi süslemeler dahi
bu sadeliği bozamaz. Mihrabı basit
bir niş şeklinde mermerden yapılmış.
Minber de de aynı sadelik devam
eder. dışardan kırma bir çatı ile ör-
tülü olan ibadet mekanı, içeriden
düz ahşap bir tavanla nihayetleşir.
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İstanbul'un boğaza nazır eşsiz yapılarından
biri olan Kuzguncuk sahilinde oldukça sade ve
mütevazi haliyle Üryanizade Ahmet Esat Efen-
di Camii bölgeye hala hazırda hizmet veren

önemli bir ibadethanedir. Dışardan bakıldığın-
da köşk havası veren caminin minaresi ise bo-
dur gövdeli olup çeşitli süslemelerle şirin bir

görünüme sahiptir.

İNAN 
ARVAS
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Eski ABD Başkanı Donald
Trump, Gizli Servis'in kendi-
sine yönelik "suikast girişimi"
olduğu belirtilen olaya mü-
dahalede "harika iş" çıkardığını
söyledi. Trump, Florida'da bu-
lunduğu yerin civarında 15
Eylül akşamı meydana gelen
ve "suikast girişimi" olduğu
bildirilen olaya müdahalesi
konusunda Gizli Servis'e öv-
gülerde bulundu. Trump, sos-
yal medya platformu X'te ka-
tıldığı sözlü sohbet odasında,
"Gizli Servis harika bir iş çı-
kardı ve adamı hapse attı.
Umarım uzun süre orada kalır.
Tehlikeli bir insan. Çok, çok
tehlikeli bir insan." dedi. Silah
seslerinin duyulması ardından
Gizli Servis'in hızlıca kendisini
güvene aldığını ifade eden
Trump, "Arabalara bindik ve

oldukça uzaklaştık. Bir ajanla
birlikteydim ve ajan harika iş
çıkardı." ifadelerini kullandı.
Trump'ın açıklaması, Federal
Soruşturma Bürosunun (FBI),
Florida'nın West Palm Beach
kentindeki golf sahasında
meydana gelen "suikast giri-
şiminin" ardından eski başkanı
güvenli bir yere almasından
bir gün sonra geldi. Trump'ın
15 Eylül akşamı Florida'da
bulunduğu yerin civarında si-
lah sesleri duyulmuş, ardından
da kendisinin güvende olduğu
bildirilmişti. Trump'ın büyük
oğlu Donald Trump Jr, X he-
sabından, yerel kolluk kuv-
vetlerince olaydan sonra sa-
hadaki çalılıklarda AK-47 si-
lahının bulunduğunu ve bir
şüphelinin yakalandığını açık-
lamıştı. lWASHINGTON-AA
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İsrail hükümeti “kuzeydeki
vatandaşlarının evlerine
dönmesini” savaşın yeni
hedefi olarak açıkladı

Irak Başbakanı’ndan “ABD
öncülüğündeki koalisyon güçlerinin
görevinin yakında biteceği” mesajı
Irak Başbakanı Muhammed Şiya
es-Sudani, ABD öncülüğündeki
koalisyon güçlerinin Irak'taki
görevinin yakında tamamlana-
cağını belirterek ülkesinin savaş
sürecinden istikrar sürecine geç-
tiğini söyledi. Irak resmi haber
ajansı INA, Sudani'nin Amerikan
Bloomberg televizyonu ile yaptığı
röportaja yer verdi. Irak'taki koa-
lisyon güçlerinin çekilmesi tar-
tışmalarına değinen Sudani,
"Uluslararası koalisyonun Irak'ta-
ki misyonunun sona erdirilmesi,
hükümet programının bir par-
çasıdır. Uluslararası koalisyonun
Irak'taki misyonunun bitiş tarihini
yakında duyuracağız. Uluslar-
arası koalisyonun varlık gerek-
çeleri bitti, 86 ülkenin (Irak'ta)
varlığına gerek yok. Irak, savaş
sürecinden istikrar aşamasına
geçti." dedi. Terör örgütü DEAŞ'ın
Irak için bir tehdit oluşturmadı-
ğını ifade eden Sudani, şunları

kaydetti: "Bugün Irak, 2014'teki
gibi değil. DEAŞ'ı, hem Irak hal-
kının fedakarlıkları ve duruşu,
hem de uluslararası toplum ve
dostların desteğiyle yendik.
DEAŞ, devlete karşı bir tehdit
oluşturmuyor. Irak dönüşüme
uğradı. DEAŞ'ın mağaralarda ve
çöllerde saklanan bireyler olarak
varlığı, istikrar ve güvenliğe teh-
dit oluşturacak düzeyde değil."
ABD ile ilişkilerin ortak çıkar ve
karşılıklı saygı temeline dayan-
dığını söyleyen Sudani, İran'ın
da Irak'taki siyaseti desteklediğini
ve DEAŞ'la savaşında Irak'a yar-
dımcı olduğunu dile getirdi. ABD
ve İran ile ilişkilere de değinen
Irak Başbakanı, "Irak, hem İran
hem de ABD ile birçok alanda
ikili ilişkilere sahip tek ülkedir.
Bu ilişki aracılığıyla iki ülke ara-
sındaki görüşleri yakınlaştırmayı
istiyoruz ve hedefliyoruz." ifa-
desini kullandı. lBAĞDAT-AA

Trump, kendisine yönelik
“suikast girişimine” müdahale
eden Gizli Servis’i övdü

Lübnan'ın güneyine saldırı için siyasi
zemin hazırlığı içinde olduğu belir-
tilen İsrail hükümeti, güvenlik du-
rumu nedeniyle "kuzeyden tahliye
edilen vatandaşlarının evlerine dön-
mesini" savaşın yeni hedefi olarak
belirlediğini açıkladı. İsrail ordusu
ile Hizbullah arasındaki çatışmalar
8 Ekim 2023'ten bu yana devam
ediyor. İsrail Başbakanlık Ofisi'nden
yapılan açıklamada, dün düzenlenen
Güvenlik Kabinesi toplantısında, yak-
laşık bir yıldır Gazze Şeridi'ne saldı-
rılarını sürdüren İsrail'in daha önce
belirlediği "savaş hedeflerine" "ku-
zeydeki vatandaşlarının evlerine dön-
mesini" eklediği bildirildi. Dün gece
geç saatlere kadar süren Güvenlik
Kabinesi toplantısının ardından ya-
pılan açıklamada, İsrail'in "bu hedefe
ulaşmak için harekete geçmeye de-
vam edeceği" belirtildi. Lübnan'ın
güneyinde Hizbullah ile İsrail ara-
sındaki gerilimi daha da artıracağına
kesin gözüyle bakılan söz konusu
duyuru, ABD Başkanı Joe Biden'ın
Kıdemli Danışmanı Amos Hochste-
in’ın Lübnan sınırında yaşanacak

olası büyük bir gerilimin önüne geç-
mek için İsrail'e düzenlediği ziyaret
esnasında yapıldı. Hochstein'la dün
bir araya gelen Başbakan Benjamin
Netanyahu, İsrail'in kuzeyinden tah-
liye edilen 60 bin vatandaşının evle-
rine dönmesine "güvenlik durumunda
köklü bir değişiklik olmadan" izin
vermesinin mümkün olmayacağını
belirtmişti. İsrail Savunma Bakanı
Yoav Gallant da Hochstein'la görüş-
mesinde, roketler ve insansız hava
araçları İsrail'in kuzeyini vurmaya
devam ederken, tahliye edilen İsrail
vatandaşlarının evlerine dönebilme-
lerinin ancak Hizbullah'a karşı askeri
harekatla mümkün olabileceğini be-
lirtmişti. İsrailli yetkililer, son dönemde
sık sık ordunun Gazze'deki "hedefle-
rine ulaşmaya yakın olduğunu" ve
odağın Lübnan'a kaymaya başladığı
yönünde açıklamalarda bulunmuştu.
Lübnan sınırındaki birlikleri 10 Ey-
lül'de ziyaret eden Gallant, İsrail güç-
lerinin Lübnan'a olası kara saldırısı
için verilecek görevleri yerine getirmek
üzere hazırlıklı olmaları gerektiğini
vurgulamıştı. lANKARA-AA
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Lübnan'ın güneyine saldırı için siyasi
zemin hazırlığı içinde olduğu belir-
tilen İsrail hükümeti, güvenlik du-
rumu nedeniyle "kuzeyden tahliye
edilen vatandaşlarının evlerine dön-
mesini" savaşın yeni hedefi olarak
belirlediğini açıkladı. İsrail ordusu
ile Hizbullah arasındaki çatışmalar
8 Ekim 2023'ten bu yana devam
ediyor. İsrail Başbakanlık Ofisi'nden
yapılan açıklamada, dün düzenlenen
Güvenlik Kabinesi toplantısında,
yaklaşık bir yıldır Gazze Şeridi'ne
saldırılarını sürdüren İsrail'in daha
önce belirlediği "savaş hedeflerine"
"kuzeydeki vatandaşlarının evlerine
dönmesini" eklediği bildirildi. Dün
gece geç saatlere kadar süren Gü-
venlik Kabinesi toplantısının ardın-
dan yapılan açıklamada, İsrail'in
"bu hedefe ulaşmak için harekete
geçmeye devam edeceği" belirtildi.
Lübnan'ın güneyinde Hizbullah ile
İsrail arasındaki gerilimi daha da
artıracağına kesin gözüyle bakılan
söz konusu duyuru, ABD Başkanı
Joe Biden'ın Kıdemli Danışmanı
Amos Hochstein’ın Lübnan sınırında
yaşanacak olası büyük bir gerilimin
önüne geçmek için İsrail'e düzenle-
diği ziyaret esnasında yapıldı. Hochs-
tein'la dün bir araya gelen Başbakan
Benjamin Netanyahu, İsrail'in ku-
zeyinden tahliye edilen 60 bin va-
tandaşının evlerine dönmesine "gü-
venlik durumunda köklü bir deği-
şiklik olmadan" izin vermesinin
mümkün olmayacağını belirtmişti.
İsrail Savunma Bakanı Yoav Gallant
da Hochstein'la görüşmesinde, ro-
ketler ve insansız hava araçları İs-
rail'in kuzeyini vurmaya devam
ederken, tahliye edilen İsrail va-
tandaşlarının evlerine dönebilme-
lerinin ancak Hizbullah'a karşı
askeri harekatla mümkün olabile-
ceğini belirtmişti. İsrailli yetkililer,
son dönemde sık sık ordunun Gaz-
ze'deki "hedeflerine ulaşmaya yakın
olduğunu" ve odağın Lübnan'a kay-
maya başladığı yönünde açıklama-
larda bulunmuştu. Lübnan sınırın-
daki birlikleri 10 Eylül'de ziyaret
eden Gallant, İsrail güçlerinin Lüb-
nan'a olası kara saldırısı için veri-
lecek görevleri yerine getirmek
üzere hazırlıklı olmaları gerektiğini
vurgulamıştı. lCENEVRE-AA
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İsrail hükümeti ‘kuzeydeki vatandaşlarının evlerine
dönmesini’ savaşın yeni hedefi olarak açıkladı

Myanmar'da Yagi Tayfunu'nun
neden olduğu şiddetli yağışlar
sonucu meydana gelen sel ve
toprak kaymalarında hayatını
kaybedenlerin sayısı 226'ya
yükseldi. BBC'nin haberine
göre, Vietnam, Laos ve Tay-
land'ın kuzeyini vuran ve bü-
yük hasarlara yol açan Yagi
Tayfunu, Myanmar'da da ha-
yatı olumsuz etkiledi. Tayfun,
bölge genelinde 500'den fazla
kişinin ölümüne yol açtı.
Myanmar'daki cunta yönetimi,

Yagi Tayfunu'ndan kaynakla-
nan şiddetli yağışlar sonucu
meydana gelen sel ve toprak
kaymalarında 226 kişinin ha-
yatını kaybettiğini, yaklaşık
80 kişinin ise halen kayıp ol-
duğunu duyurdu. Mandalay
ve Bago bölgelerinin orta ke-
simlerinin yanı sıra doğu Shan
eyaletinde pek çok köyün sular
altında kaldığı, yüzbinlerce
dönüm ekili arazinin zarar
gördüğü bildirildi. Ayrıca Mon,
Kayah ve Kayin eyaletleri de

tayfundan ciddi şekilde etki-
lendi. Birleşmiş Milletler (BM)
tayfunun vurduğu ülkede 500
binden fazla kişinin acil gıda,
içme suyu, barınak ve giysiye
ihtiyaç duyduğunu açıkladı.
Myanmar askeri yönetim lideri
General Min Aung Hlaing, di-
ğer askeri yetkililer eşliğinde
tayfundan etkilenen bölgeleri
ziyaret etmiş ve buralardaki
kurtarma, yardım ve rehabi-
litasyon çalışmalarını denet-
lemişti. lANKARA-AA

azze'deki Sağlık
Bakanlığından
yapılan açıkla-

mada, İsrail'in Gazze Şeridi'ne
347 gündür sürdürdüğü sal-
dırılara ilişkin bilgi verildi.İs-
rail ordusunun son 24 saatte
Gazze Şeridi'nin çeşitli böl-
gelerinde "3 katliam" gerçek-
leştirdiği, bu saldırılarda 26
Filistinlinin daha hayatını
kaybettiği, 84 Filistinlinin ya-
ralandığı belirtildi. İsrail'in 7
Ekim'den bu yana Gazze Şe-
ridi'ne düzenlediği saldırılarda
yaşamını yitirenlerin sayısının
41 bin 252'ye, yaralı sayısının
da 95 bin 497'ye çıktığı kay-
dedildi. Açıklamada, hâlâ en-
kaz altında ve yol kenarla-
rında ölülerin bulunduğu an-
cak İsrail güçlerinin engelle-
mesi nedeniyle sağlık ekipleri
ile sivil savunma görevlileri-
nin cenazelere ulaşamadığı
yinelendi. Filistin resmi haber
ajansı WAFA'ya göre, İsrail
ordusu gece boyu Gazze Şe-
ridi'nin orta kesimindeki Deyr
el-Belah kenti ve El-Bureyc
Mülteci Kampı ile Gazze Şe-
ridi'nin kuzeyindeki Gazze
kentinin Es-Sabra bölgesi ile
Es-Sahaba Caddesi'ne saldı-
rılar düzenledi. Deyr el-Be-
lah'ın güneyindeki El-Bereke
bölgesinde yerinden edilen
sivillerin çadırlarına düzen-
lenen saldırıda 2 kişi öldü.
Sabra bölgesinde "Eş-Şami"
ailesinin evine düzenlenen
saldırıda şu ana kadar 3 kişi-
nin cesedine ulaşıldı. Sahaba

Caddesi'nde "Eş-Şubeki" ai-
lesinin evini hedef alan sal-
dırıda ise 1 kişi hayatını kay-
betti, çok sayıda kişi de ya-
ralandı. Bureyc Mülteci Kam-
pı'nda 12. Blok'a düzenlenen
saldırıda da ölen ve yarala-
nanlar oldu. İsrail güçleri,
enkazdan ölü ve yaralıları çı-
karmak için bölgeye giden
sivil savunma ekiplerine de
ateş açtı.

İsrail ordusunun Gazze Şe-
ridi'nin orta kesimindeki Bu-
reyc Mülteci Kampı'nda çok
sayıda evi bombaladığı sal-
dırıda biri çocuk en az 4 Fi-

listinli öldü, onlarca Filistinli
ise enkaz altında kaldı. Gaz-
ze'deki Sivil Savunma Mü-
dürlüğünden yapılan yazılı
açıklamada, İsrail ordusunun
Bureyc Mülteci Kampı'nın do-
ğusundaki çok sayıda evi
bombaladığı belirtildi. Açık-
lamada, "İsrail savaş uçakla-
rının Bureyc Mülteci Kam-
pı'nın doğusundaki Tarturi,
Ebu Şevke ve El-Batran aile-
lerine ait birçok evi hedef al-
dığı bombardımanda onlarca
Filistinli şehit edildi, yaralandı
veya enkaz altında kaldı." ifa-
desine yer verildi. İsrail'in

hedef aldığı evlerde 50'den
fazla Filistinlinin bulunduğu-
nun tahmin edildiği aktarıldı.
Şu ana kadar enkazdan ara-
larında bir kız çocuğunun da
bulunduğu 4 kişinin naaşının
çıkarıldığı ancak yıkılan ev-
lerin altında hala onlarca ki-
şinin olduğu kaydedildi.
İsrail güçleri,
ambulans ve sivil
savunma ekiplerini
engelliyor

Açıklamada ayrıca, İsrail
güçlerinin bölgeye ambulans
ve sivil savunma ekiplerinin

ulaşmasını engellediği vur-
gulanarak Uluslararası Kızıl-
haç Komitesine "sivil savun-
ma ekiplerinin bombalanan
bölgeye girmesi ve çok geç
olmadan yaralıları kurtar-
ması için derhal koordinas-
yon sağlaması" çağrısında
bulunuldu. Filistinli sağlık
görevlileri de İsrail ordusu-
nun Bureyc Mülteci Kam-
pı'nın doğusundaki yaralıları
tahliye etmek için olay yerine
yaklaşan ambulans ve sivil
savunma ekiplerine insansız
hava araçlarından ve askeri
araçlardan ateş açtığını ak-
tardı. Görgü tanıklarının ifa-
delerine göre, İsrail savaş
uçaklarının bombaladığı Bu-
reyc Mülteci Kampı'nın do-
ğusunda çok sayıda kişi hala
enkaz altında ve bölgede
tam anlamıyla bir "felaket"
yaşanıyor.
İsrail, Han Yunus'ta
bir bisikletliyi vurdu

Öte yandan İsrail ordu-
sunun Gazze Şeridi'nin gü-
neyindeki Han Yunus ken-
tinde hareket halindeki bir
bisikleti hedef aldığı saldı-
rıda 1 kişi yaşamını yitirdi.
İsrail topçuları Gazze Şeri-
di'nin kuzeyindeki Cibaliya
beldesi ve Gazze kentini
vurdu. Cibaliya beldesinin
doğu bölgeleri ile Gazze
kentinin Sabra ve Tel el-Heva
semtleri topçu atışlarının he-
def oldu. lGAZZE-AA

       İsrail ordusunun Gazze Şeridi'ne 7 Ekim 2023'ten bu yana düzenledi-
ği saldırılarda hayatını kaybedenlerin sayısı 41 bin 252'ye yükseldi.

İsrail’in 347 gündür saldırılarını sürdürdüğü
Gazze’de can kaybı 41 bin 252’ye çıktı
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Myanmar’da Yagi Tayfunu nedeniyle ölenlerin sayısı 226’ya çıktı
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rendyol Süper
Lig’in 3. hafta
erteleme ma-

çında RAMS Başakşehir,
bugün saat 20.00’de Sam-
sun 19 Mayıs Stadyu-
mu’nda Samsunspor ile
karşılaşacak. Turuncu-la-
civertliler 3 galibiyet, 1
beraberlik alarak haftaya
10 puanla 3. sıra başladı.
Kırmızı-beyazlılar ise 2 ga-
libiyet, 2 mağlubiyet so-
nucunda topladığı 6 pu-
anla 10. sırada bulunuyor.
Süper Lig’de
3. randevu

Başakşehir, Samsunspor
ile Süper Lig tarihinde bu-
güne kadar 2 kez karşı
karşıya geldi. Başakşehir
1 kez galip gelirken, 1
maç ise berabere bitti. Söz
konusu 2 randevu da geç-
tiğimiz sezon oynandı.
Samsun’daki mücadele
golsüz biterken, İstan-
bul’da oynanan mücadele
ise Başakşehir’in 1-0’lık
üstünlüğüyle sonuçlandı.
Başakşehir’de 
Ömer Ali sakat,
Pelkas kart cezalısı

Başakşehir’de sakatlığı
devam eden Ömer Ali Şa-
hiner, Samsunspor karşı-
sında formaya giyemeye-
cek. Süper Lig’in 4. hafta-
sında Bodrum FK maçında
gördüğü kırmızı kart ne-

deniyle Dimitris Pelkas ise
takımını yalnız bırakacak.
Başakşehir, sezona 
10 maçlık yenilmezlik
serisiyle başladı

Turuncu-lacivertliler, bu
sezon 6’sı UEFA Konferans
Ligi Elemeleri, 4’ü Trendyol

Süper Lig olmak üzere oy-
nadığı 10 maçta 8 galibiyet,
2 beraberlik aldı. Sezonu
10 maçlık yenilmezlik se-
risiyle başlayan Çağdaş
Atan’ın öğrencileri, söz ko-
nusu 10 maçta 26 kez gol
sevinci yaşarken, kalesinde
ise 6 gole engel olamadı.

Başakşehir’in Polonyalı gol-
cüsü Krzysztof Piatek, 10
maçta attığı 8 golle, yeni
sezona formda başladı. 29
yaşındaki futbolcu UEFA
Konferans Ligi elemelerinde
6 maçta 4 gol kaydederken,
Süper Lig’de ise 4 maçta 4
kez gol sevinci yaşadı. Sam-

sunspor - RAMS Başakşehir
maçını hakem Direnç To-
nusluoğlu yönetecek. To-
nusluoğlu’nun yardımcılık-
larını Candaş Elbil ve Emir
Eray Eyisoy yapacak. Maçın
dördüncü hakemi ise Batu-
han Kolak olacak. 

lSAMSUN-İHA/AA
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Trabzonspor'un efsane başkanı Mustafa
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İttifak
Teknik direktör Alex de Sou-
za yönetimindeki Antalyas-
por, Trendyol Süper Lig'de
bu sezonki ikinci galibiyet
sevincini yine sahasında ya-
şadı. Futbolculuk kariyerinin
ardından Türkiye'ye teknik
direktör dönen Alex'in ça-
lıştırdığı kırmızı-beyazlılar,
2024-25 sezonuna 10 Ağus-
tos'ta iç sahada Göztepe ile
yaptığı ve 0-0 berabere biten
maçla başladı. Antalyaspor,
ligin ikinci haftasında 18
Ağustos'ta Beşiktaş'a deplas-
manda 4-2 yenildi. Akdeniz
ekibi, üçüncü haftada 25
Ağustos'ta konuk ettiği Ata-
kaş Hatayspor'u 3-2 yenerek,
bu sezonki ilk galibiyetini
aldı. Akdeniz temsilcisi, ligin
dördüncü haftasında 1 Ey-
lül'de RAMS Başakşehir'e dış
sahada 5-2 mağlup oldu. Be-
şinci haftada dün konuk ettiği
Adana Demirspor'u 2-1 ye-
nen kırmızı-beyazlılar, bu se-
zonki ikinci galibiyetini ka-

zanarak puanını 7'ye çıkardı.
En golcü
Samudio

Antalyaspor'un bu sezonki
gol perdesini Beşiktaş ma-
çında iki golle açan Paragu-
aylı oyuncu Braian Samudio,
ağları sarsmaya devam edi-
yor. Atakaş Hatayspor kar-
şılaşmasının uzatma daki-
kalarında penaltıdan bir gol
kaydeden Samudio, Adana
Demirspor mücadelesinin de
uzatma dakikalarında attığı
golle takımının galibiyetine
önemli katkı sağladı. Ligde
5 haftada attığı 4 golle fileleri
havalandıran oyuncular ara-
sında giren Samudio, takı-
mının en skorer oyuncusu
konumunda bulunuyor.
Larsson'dan iki
maçta üç gol

Antalyaspor'un İsveçli
oyuncusu Sam Larsson ise
Başakşehir maçında iki gol

attıktan sonra Adana Demirs-
por karşılaşmasını da boş geç-
medi. Antalyaspor'un bu mü-
cadeledeki ilk golünü kayde-
den Larsson, üst üste iki haf-
tada üç gol sevinci yaşadı.
Townsend ilk
maçına çıktı

Antalyaspor'un yeni trans-
ferlerinden İngiliz oyuncu
Andros Townsend, Adana
Demirspor karşılaşmasında
ilk kez forma giydi. İngiltere
Championship kulüplerinden
Luton Town'dan 2 yıllığına
Antalyaspor kadrosuna dahil
edilen Townsend, kırmızı-
beyazlı ekipte ilk 11'de baş-
ladığı ilk lig maçında 66 da-
kika süre aldı. Lig sıralama-
sında 8'inci basamakta yer
alan ve 6'ncı haftada 22
Eylül Pazar günü Kasımpa-
şa'ya konuk olacak Antal-
yaspor, İstanbul'da ilk dep-
lasman galibiyeti için sahaya
çıkacak. lANTALYA-AA

Ergin Ataman: Tepkimi
en sert şekilde gösterdimAlex’li

Antalyaspor
sahasında

‘güçlü’

Alex’li
Antalyaspor
sahasında

‘güçlü’
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Yunanistan ekibi Panathi-
naikos'un başantrenörü Er-
gin Ataman, "(Panathinai-
kos-Maccabi maçındaki pan-
kart) Gördüğümüz misafir-
perverliğe yakıştıramadığım
bir siyasi pankart açıldı. Tep-
kimi en sert şekilde göster-
dim." ifadesini kullandı. Yu-
nanistan ekibi Panathinai-
kos'un başantrenörü Ergin
Ataman, Kıbrıs Rum Kesi-
mi'nde İsrail'in Maccabi Tel
Aviv takımıyla oynadıkları
basketbol hazırlık turnuvası
maçında Rum taraftarların,
"Yıllar süren yasa dışı işgal.
Unutmuyoruz" yazılı pankart
açması ve sonrasında ken-
disini diskalifiye ettirerek
soyunma odasına gitmesiyle
ilgili yazılı bir açıklama ya-
yımladı. Sosyal medya he-
sabından yaptığı açıklamada
Ataman, "Dün sporun ve
dostluğun hakim olması ge-
reken salonda bir grup ta-
rafından, burada gördüğü-
müz misafirperverliğe ya-
kıştıramadığım bir siyasi
pankart açıldı. Ben de bu
duruma dikkati çekmek için
tepkimi en sert şekilde gös-
terdim." dedi. "Spor salonları
siyasetin değil, dostluğun
ve barışın yeridir." ifadelerini
kullanan tecrübeli başant-
renör, "Bu pankartı açan in-
sanların, ilk günden bu yana
burada bana ve takımıma
sevgi gösteren binlerce in-
sanın duygularını etkileme-
yeceğini biliyorum. Bizim

onlarla aramızda her zaman
çok özel bir sevgi olacak.
Yine aynı şekilde yaşanan
ne olursa olsun, buradaki
gerçek basketbolseverlere
olan sevgim her zaman aynı
kalacak. Çünkü bizi onlarla
bir araya getiren en güçlü
şey, basketbol sevgimiz. İna-
nıyorum ki kazanan hep
spor ve dostluk olacak." de-
ğerlendirmesinde bulundu.
Özel turnuva için geldikleri
Lefkoşa'da çok iyi karşılan-
dıklarını aktaran Ataman,
şunları kaydetti: "Panathi-
naikos Kulübünün geçen se-
zon yaşadığı efsanevi başa-
rılardaki başantrenörü ola-
rak takımımın burada oy-
nayacağı turnuvayı, dostluk
ve barışa katkı yapacağını
düşündüğüm için çok des-
tekledim, buraya da çok gü-
zel duygularla geldim. İlk
gün havaalanında çok güzel
karşılandık. İnsanların gö-
zündeki gerçek sevgi beni
çok mutlu etti. Otelde dü-
zenlediğimiz imza gününde
yüzlerce basketbolseverle
bir araya geldim. Bu dostluk
ve barış ortamı hepimiz için
çok umut vericiydi."

Atina ekibinin Maccabi
Tel Aviv'le karşılaştığı özel
maçta açılan pankart son-
rası başantrenör Ataman,
duruma tepki göstererek,
hakeme kendisini diskali-
fiye ettirmiş ve ardından
da soyunma odasına git-
mişti. lİSTANBUL-AA

Trabzonspor Kulübü, 5 sezon süren başkanlığı
döneminde 4 lig şampiyonluğu, 2 Türkiye
Kupası, 5 Cumhurbaşkanlığı Kupası ve 2 Baş-
bakanlık Kupası kazandığı Mustafa Şamil
Ekinci'nin hayatını kaybettiğini duyurdu. Bor-
do-mavili kulüpten yapılan açıklamada, aslen
Kırşehirli olan 83 yaşındaki Ekinci'ye Allah'tan
rahmet, ailesi ve sevenlerine başsağlığı te-
mennisinde bulunuldu. Mustafa Şamil Ekin-
ci'nin, Trabzonspor'da 1970 yılında ilk olarak
Rıfat Dedeoğlu başkanlığında yönetim kurulu
üyeliği yaptığı, başkan olacağı 1975 yılındaki
kongreye kadar yönetim kurulu üyeliği, umumi
kaptan ve 2. başkanlık görevlerinde bulunduğu
aktarıldı. Başkanlığının ilk sezonu olan 1975-
1976 sezonunda Trabzonspor'un, İstanbul he-
gemonyasına son vererek Anadolu'dan çıkan
ilk şampiyon ünvanını elde ettiği vurgulanan
açıklamada, "Trabzonspor, Ekinci'nin 5 sezon
boyunca başkanlık yaptığı dönemde 4 lig şam-
piyonluğu, 2 Türkiye Kupası, 5 Cumhurbaş-
kanlığı Kupası ve 2 Başbakanlık Kupası kazandı.
Ekinci aynı zamanda 1983-1985 yılları arasında
Divan Kurulu Başkanlığı görevinde de bulundu.
1995 yılında Faruk Özak yönetiminde başkan
yardımcılığı görevinde de bulunan Ekinci, yö-
neticilik ve başkanlık yaptığı dönemlerde Trab-
zonspor tam 17 kupa kazandı." ifadelerine
yer verildi. lTRABZON-AA

Samsunspor, Trendyol Süper Lig'in 3. haftasından ertelenen maçta bugün sa-
hasında RAMS Başakşehir ile karşılaşacak. Samsun Yeni 19 Mayıs Stadı'nda
saat 20.00'de başlayacak mücadeleyi, hakem Direnç Tonusluoğlu yönetecek.

Samsunspor, Süper Lig’de
Başakşehir’i konuk edecek
T

A Milli Futbol Takımı Teknik Direktörü Vincenzo
Montella, 14. UEFA Milli Takım Teknik Direk-
törleri Konferansı'na katıldı. Türkiye Futbol
Federasyonundan yapılan açıklamaya göre,
UEFA tarafından Almanya'nın başkenti Berlin'de
düzenlenen etkinlik, UEFA Genel Sekreter
Vekili Giorgio Marchetti ve ev sahibi Almanya'nın
sportif direktörü Rudi Völler'in açılış konuş-
malarıyla başladı. Konferansta 2024 Avrupa
Futbol Şampiyonası'nın (EURO 2024) teknik
gözlemcileri Rafael Benitez, David Moyes, Pat
Bonner ve Michael O'Neill'ın katılımıyla orga-
nizasyonun teknik ve taktik analizinin yapıldığı
oturum düzenlendi. Bu oturumun ardından
UEFA Teknik Eğitim ve Gelişim Direktörü Olivier
Doglia ile UEFA Teknik Gözlemcisi Ioan Lupes-
cu'nun moderatörlüğünde teknik direktörlerin
fikir alışverişinde bulunduğu bir forum organize
edildi. Vincenzo Montella, yaptığı açıklamada,
"Turnuvanın teknik gözlemcileri ve diğer teknik
direktörlerle birlikte EURO 2024'ün bir değer-
lendirmesini yapmak çok değerliydi. Turnuvayı
enine boyuna tartıştık ve oyuna dair ilişkin
fikir alışverişinde bulunduk. Türkiye'nin orga-
nizasyonda sergilemiş olduğu futbolla ilgili
övgüleri duymak da çok gurur vericiydi." ifa-
delerini kullandı. lİSTANBUL-AA
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u bölümde Hasan Aksay’ın mil-
letvekilliklerini, Millî Nizâm’ın
Millî Görüş’e dönüşme sürecini

ve devlet bakanlığını değerli okuyucu-
larımızın irfanına arz ediyoruz. 

n İbrahim Ethem Gören: Millî
görüş nezdinizde hangi karşılıkları
buluyor?

n Hasan Aksay: Sualinizi iyilik,
hak, adalet, iman, fıtrat bağlamında ele
almak isterim.

n İbrahim Ethem Gören:
Lütfen…

n Hasan Aksay: Zaman içinde de-
ğişmeyen ve değişebilen kavramlar
vardır. Bir de  kavramları muhite göre
yorumlayan münafıklık tavrı vardır. Bu
bakımdan değişen kavramlara sıkı sıkıya
bağlanmak, insanı kendi yaşadığı za-
manın dışına çıkarabilir, yanıltabilir. 

Hasan Aksay: Kur’ân-ı Kerîm’e uy-
mayan herhangi bir izah veya kavram
değerini kaybeder.

İslâm iman ve ahlâkının insan fıtra-
tındaki değişmez esaslarının sahibi ol-
ması, Kur’ân-ı Kerîm’in değişmez haki-
katinden doğmaktadır. Kur’ân-ı Kerîm’e
uymayan herhangi bir izah veya kavram
derhal değerini kaybeder. Onun için Os-
manlı usul kanunlarından Mecelle “def-
i mazarrat celbi menfaatten yeğdir” der.
Karşımıza bir mesele geldiğinde bunun
öncelikle insânî yüceliğe uygun olup
olmadığına bakılmalıdır. “Ahmet söyledi,
Mehmet söyledi” ile hak olmaz. 
Hasan Aksay: İyilik,
haklı hareketin ulaşmak
istediği hedeftir.

İyilik, haklı hareketin ulaşmak istediği
hedeftir. Bütün peygamberler kendinden
önce gelen peygamberlerin doğru söyle-
diğini tasdik etmişlerdir. Bu tasdik, de-
ğişmeyen hakikatlerin belgesidir ve Kur’ân-
ı Kerîm’in 6666 ayeti
ile de tasdik edilmiştir.
Bugüne kadar da insânî
yüceliği doğuran değiş-
mez fıtrat değerlerinin,
İslam’ın iman ve ahlâk
değerlerinin tek bir yan-
lışını delilleriyle söyleye-
bilen hak düşmanı hiç
kimse yoktur. Fakat bu-
rada önemli bir noktaya
da dikkat etmek gerekir.
“Her hakkı söylüyorum”
diyenin söylediği hak ol-
mayabilir veya ilk söyle-
yenler hakka uygun olarak
söyleyebilir fakat nakle-
denler bunu yanlışa dön-
üştürebilir.  İnsanlık tari-
hinde bunun misalleri  çok-
tur. Hakikatten uzak efsaneler maalesef
dini ayinler gibi ritüeller din olarak takdim
edilmektedir. Meryem Ana’nın başındaki
örtüyü kabul ederek saygı duyanlardan
örtüye düşman olanlar vardır.

n İbrahim Ethem Gören: Sözün
bu yerinde Millî Görüş hareketinin
Anadolu ve İslâm coğrafyası için öne-

mini de konuşalım dilerseniz.
n Hasan Aksay: Milli Görüş hareketi

büyük bir diriliş olarak başladı, devlet
hizmetleri olarak devam ediyor. Mesele
isim meselesi değil ruh meselesidir.  İsmi,
değişmez ruhun dışına taşırsak, isimleri
kullanarak birliğe kavuşmamız zorlaşır.
Çünkü insânî yücelik, değişen ve yanlışa
yönelen isimlerin değil, samimiyetin,
dürüstlüğün, doğrunun ve hakkın ta
kendisidir. Bugün birçok zengin ülke,
anarşist ve teröristleri, servetleriyle asker
gibi kendi lehlerine kullanmaktadır. Bu
terörist ve anarşistlere, hürriyet için ça-
lışan millî kuvvetler elbisesi giydiril-
mektedir. Sadece insanlığı yanıltmak is-
tiyorlar. Yanılmamak için dikkat ve sa-
mimiyetle, insanlığın bir araya gelerek
düşünmesi, tedbirler oluşturması ge-
rekmektedir. Yanlışa düşmemek ne kadar
dikkate değerse, bir tuzağa düşmemek
de o derece zaruridir.

n İbrahim Ethem Gören: Millî
kalkınmanın yanında manevi kal-
kınma, manevi inkişaf nasıl temin
edilecek?

n Hasan Aksay: Samimiyet, gayret,
sistem, dayanışma ve insânî yüceliğin
yolundan sapmamak kararlılığıyla, iyi-
lerin kardeşliğiyle sağlanacaktır. İnsanlık
tarihi bu konuda fakir zengin, güçlü
güçsüz milyonlarca örnek vermiştir.
Bunların çoğu iyiliğin ne olduğunu
göstermekte, birçoğu da kötülükten
nasıl sakınmak gerektiğini göstermek-
tedir. Bilâl-i Habeşî (ra) iyilik tarafına,
Hitler ise bütün gücüyle, tek başına
bir Cihan Harbi başlatma gücüyle,
diğer tarafa örnektir.

n İbrahim Ethem Gören: Bunca
gayrete rağmen topyekûn mânevî kal-
kınmanın gerçekleşememesini nasıl
izah etmek mümkün?

n Hasan Aksay: Bu bir imtihan
dünyasıdır. Burada hedefe git-
mekten ziyade, bu hedefe gi-
den insanların yolda kalıp kal-
mayacağıdır. Nitekim eksik-
lerinin tamamlanması için bir
ömür boyu imtihan devam
etmektedir. Bunun için de Al-
lah  Teâlâ insana bilmesi
lazım geldiği halde bilmedi-
ğini, imanı ve ahlâkı öğretiyor.
6666 ayet, birbirini tasdik
eden peygamberlerinin ön-
derliği,  günde beş vakit mi-
narelerden çağrı ile, hiç kim-
seye baskı yapılmadan, kendi
idraki, izanı ve iradesi ile
bütün hayat boyu muazzam
bir eğitime tabi tutmaktadır.
İmtihan-ı Kübra dediğimiz,
bu dünya imtihanının so-

nunda, yalnız daha iyi bir dünya yolcu-
luğunu yapabilecek insanlar, Fatiha Sû-
resi’nde zikredilen “nimet verdiklerinin
yolu olan yola” iletilecektir.

n İbrahim Ethem Gören:
39’uncu dönem 1. Milliyetçi Cephe
Hükümeti’nin hizmetleri ve hükû-
metteki Devlet Bakanlığı’na müte-

allik görev ve mesuliyetleriniz?
n Hasan Aksay: Bakış ve dava ko-

nusu itibarıyla, insânî görev ve mesuli-
yetlerimin hiçbirisini diğerinden ayır-
madan, imkânım nispetinde yapmaya
çalıştım. Bu nedenledir ki, iki senelik
Kütahya milletvekilliğimde, Kütahya ile
neredeyse kendi seçim bölgemden daha
fazla ilgilenmek durumunda kaldım.

Devlet Bakanlığımda Diyanet İşleri
Başkanlığı’nın ve Vakıflar Genel Mü-
dürlüğü’nün mesuliyetlerini üstlendim.

n İbrahim Ethem Gören: TBMM
nezdinde milletvekili olarak görev al-
dığınız komisyon ve üyelikler?

n Hasan Aksay: Her komisyonun
farklı önemi olduğu için tanımak ve
hizmet etmek amacıyla hemen hemen
her komisyona girdim. Örneğin ilk sene
Milli Eğitim ve Bütçe komisyonlarının
ikisine birden girdim, daha sonra da
genellikle iki-üç komisyonda görev al-
dığım için pek çok komisyonda bulun-
dum. Belediye hesaplarını tetkik eden
komisyona, hatta beş kişilik Meclis he-
saplarını inceleme komisyonuna da gir-
dim. Avrupa Parlamentosu’ndaki 15 ki-
şilik grupta ikinci başkan seçilerek iki
sene görev yaptım.

n İbrahim Ethem Gören: TBMM
silahla tarandığında içeride mahsur
kaldınız. O süreçte neler yaşadınız?

n Hasan Aksay: 22 Mart
1963’te Darbe Mahke-
mesi’nin hapse mah-
kûm ettiği Celal
Bayar, Kayseri
H a p i s h a n e -
si’nden tahliye
edildi. Cadde-
ler, kalabalıkları

alamaz oldu. Celal Bayar’ın Ankara’ya
girişi benim tahminime göre, darbenin
iç kanadı tarafından da desteklenerek,
Menderes idam edildiğinde bir şey ol-
madığı halde, buradaki abartılı karşılama,
Adalet Partisi üzerindeki baskıları şid-
detlendirmek içindi. Bu baskı hedefine
de ulaştı. Bu keyfiyet Adalet Partisi’ne
yönelik baskının artmasına neden oldu.
Bu kalabalığın başıboş bırakılmayacağı,
iktidar ve ihtilâl tarafında tepki göreceği
belliydi. Meclis binasına, lokantanın bu-

lunduğu cepheden üç gece
boyunca aralıklarla,

makinalı tüfek atı-
şı yapıldı. He-

men ardın-
dan Necati
Bey Cadde-
sindeki  AP
Genel Mer-
kezi binası-

nın tahribin-
den sonra Kızı-

lay’a taşıdığı İdare
Merkezinde de çok acı

hadiseler yaşandı. 
Kara Kuvvetleri Eski Komutanlarından

Orgeneral Ragıp Gümüşpala o dönemde
Adalet Partisi Genel Başkanıydı. Gü-
müşpala Rahmetli, Celal Bayar gösteri-
sinin muazzam kalabalığı görülür gö-
rülmez tüm genel idare kurulu üyeleri-
mizi Meclis’e çağırdı. Bizler de vakitlice
Meclis’te toplandık. Üç gün, üç gece
boyunca Meclis’ten çıkmamak üzere
koltuklarda, sandalyelerde sabahladık.
O dönem, Meclis tarihinde ilk defa çok
sayıda milletvekili istifa etti ve istifa
eden vekillerin çoğu da CHP’ye geçti. 

n İbrahim Ethem Gören: O yılla-
rın Türkiyesi’nin şartları nasıldı?

n Hasan Aksay: O günlerin Türki-
ye’si Cihan Harbi’nin şartlarının henüz

silinemediğini gösteriyordu. Mehmet
Akif’in “Viranelerin yasçısı baykuşlara
döndüm/ Gördüm de hazanında bu
cennet gibi yurdu/ Gül devrini görseydim
eğer bülbül olurdum/ Ya Rab! Beni
evvel getireydin ne olurdu” dediği gibi
Allah hiçbir milleti Cihan Harbi gibi bir
felaketle karşılaştırmasın. İnsan, sağlığını
bir anda kaybeder ama hastalıktan kur-
tuluş kolay değildir. Milletler Cihan Har-
bine muhatap olduğunda bundan kolay
kurtulamıyor. 1975 tarihinde benim de
bakan olduğum bir zamanda Sinop’taki
radarda bir Amerikalı ile bir Türk yarbay
nöbet bekliyordu. Meseleyi Bakanlar
Kurulu toplantısında konuştuk. “Radar
raporlarını bizim yarbayımız da okusun”
diye karar alındı. Sayın Başbakanımız
Demirel bu kararı ABD’ye ilettiğinde
bunun karşılığı olarak ambargolar ne-
deniyle at arabaları sokağa çıktı.

n İbrahim Ethem Gören: Geriye
dönüp baktığında Milli Görüş siyaset
çizgisinde değiştirilmesi, dönüştürül-
mesi gereken meseleler neler?

n Hasan Aksay: Hiçbir toplum dü-
zeni, sistemi, değiştirilemez ve değişmez
bir sistem değildir.  Şartlarla beraber
değişip, gelişmek gerekir. Değişmez olan,
bütün mahlûkattan üstün, insânî yüceliği
doğuran fıtrat, bilgi, iman ve ahlâk de-
ğerleridir. Hatta bu imkânlara göre de-
ğişen şartlara uygun yeni sistemler, dü-
zenler ve fırsatlar oluşturmak, iki gününü
birbirine müsavi kılmadan ilerlemekle
sorumlu olan insânî yüceliğe aittir. “İn-
sanların hayırlısı insanlara faydalı olan-
dır.” Yalan yanlış, iftira, çekememezlik,
gurur, kendini beğenmişliği ortadan kal-
dırmaya çalışmak her insanın temel so-
rumluluğudur.

(ÜÇÜNCÜ BÖLÜMÜN SONU)
İbrahim Ethem Gören/
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Hasan Aksay MSP
Genel Merkezinde

arkadaşlarıyla-1975

Hasan Aksay,
Adalet Partisi
Genel Başkanı

Ragıp
Gum̈üşpala ile

Hasan Aksay dava arkadasļarıyla birlikte
Refah Partisi Beyoğlu tesķilatında

Aksay, Adak,
Erbakan
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